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Rada Miejska w Wołominie
Radni - Sesja

Protokół nr LI

LI Sesja w dniu 9 czerwca 2022 
Obrady rozpoczęto 9 czerwca 2022 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:04 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.

Obecni:

1. Aneta Adamus
2. Edyta Babicka
3. Teresa Broch
4. Karol Cudny
5. Stanisław Dol
6. Andrzej Fuśnik
7. Marcin Godlewski
8. Beata Gomse
9. Marek Górski
10. Robert Kobus
11. Paweł Kocik
12. Agnieszka Koza 
13. Grażyna Mioduszewska
14. Janusz Mirowski
15. Katarzyna Pazio
16. Wojciech Plichta
17. Krzysztof Rembelski
18. Bogdan Sawicki
19. Piotr Sikorski
20. Kazimierz Tarapata
21. Magdalena Zych

1. Otwarcie obrad.
- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Poprosił  radnych  o  potwierdzenie  kworum.  O  godzinie  10:12  otworzył  LI  sesje  Rady  Miejskiej  w
Wołominie.  Przywitał  radnych,  panią  burmistrz,  jej  zastępców,  panią  sekretarz,  panią  skarbnik,
kierowników jednostek, naczelników i pracowników urzędu oraz gości przybyłych na dzisiejsze obrady.
Przypomniał, że jest to sesja absolutoryjna, będziemy rozmawiać na temat sprawozdania, udzielać wotum
zaufania i absolutorium pani burmistrz. To będzie pierwsza część sesji. Później przewodniczący będzie
miał dla radnych niespodziankę, ale o szczegółach powie później.

Przedstawiony  radnym  porządek  obrad  oraz  lista  obecności  jednostek  pomocniczych  stanowi
odpowiednio załącznik nr 1 i 2 do niepieszego protokołu. 

2. Ślubowanie nowo powołanej radnej.
- Marek Górski- Przewodniczący Rady
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Wszyscy wiemy, że odeszła od nas radna Agata Bochenek, ale życie toczy się i Komisarz Wyborczy
powołał  nową radną (postanowienie Komisarza Wyborczego w Warszawie III  nr 80/2022 w sprawie
obsadzenia  mandatu  radnego Rady Miejskiej  w Wołominie  znajduje  się  w dokumentacji  archiwalnej
biura  Rady  Miejskiej  w  Wołominie).  Na  miejsce  pani  Agaty  została  powołana  pani  Grażyna
Mioduszewska. 
Nastąpiło przyjęcie ślubowania. 

3. Ustalenie porządku obrad.
Głosowano w sprawie:
Ustalenie porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek 
Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz Mirowski, 
Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (1)
Stanisław Dol
NIEOBECNI (1)
Edyta Babicka

W trakcie tego głosowania protokolant zauważył, że kworum potwierdził radny Stanisław Dol, który był 
nieobecny na sali obrad. Po poinformowaniu o tym przewodniczącego obrad, zatwierdzono nieobecność 
radnego na liście obecności. 

4. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 24.05.2022 r.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 24.05.2022 r.. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Aneta Adamus, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Marek 
Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, 
Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz Tarapata, Magdalena
Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Robert Kobus
NIEOBECNI (2)
Edyta Babicka, Stanisław Dol

5. Informacje Komisji Rady o pracy między sesjami.

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu
Komisja Kultury i Sportu między sesjami się nie spotykała. Póki co planowany jest termin czerwcowej
komisji, być może w Ossowie. 
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- Aneta Adamus- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej
Komisja Rewizyjna spotkała się jeden raz celem przygotowania rekomendacji do kończącej się właśnie
kontroli. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Zapytał na jakim etapie jest prowadzona kontrola? 

- Aneta Adamus- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej
Odpowiedziała, że komisja jest na etapie przygotowywania protokołu pokontrolnego. 

- Magdalena Zych- Wiceprzewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów
Komisja Gospodarki i Finansów spotkała się raz między sesjami w dniu 06.06.2022r. Na posiedzeniu
opiniowano projekty uchwał na sesję. Wszystkie zostały zaopiniowane pozytywnie. 

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa
Komisja Bezpieczeństwa spotkała się dwa razy. Pierwszy raz 25 maja 2022 r., kiedy to próbowaliśmy
nasze spotkanie rozpocząć od odwiedzenia punktów sprzedażny alkoholu i rozpoczęcia kampanii „Bądź
dorosły – chroń dzieci”.  Niestety zjawiło się tylko dwoje radnych,  dlatego też właściwe posiedzenie
rozpoczęło  się  w  urzędzie,  gdzie  przyszło  już  więcej  radnych.  Na  posiedzeniu  obecni  byli  prezesi
gminnych OSP. Następna komisja odbyła się 6 czerwca 2022 r., na którym temat OSP został zakończony
i  zostały  omówione  projekty  uchwał  na  dzisiejszą  sesję.  Wszystkie  projekty  zostały  zaopiniowane
pozytywnie. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Powiedział,  że po raz kolejny jest problem, aby zebrało się kworum komisji.  Raz było tak, że został
zaproszony komendant policji,  który czekał na członków komisji co najmniej pół godziny. Być może
teraz jest ten moment, żeby się zastanowić, bo jeżeli ktoś nie ma czasu pracować w tej komisji, to jest
nowa radna, możemy również zrobić ruchy w składach osobowych komisji. Jeżeli ktoś nie ma czasu w
komisji pracować to po prostu niech zrobi miejsce dla innych. Decyzja nie zapadnie na dzisiejszej sesji,
ale w ciągu miesiąca czy dwóch będziemy musieli tę decyzję podjąć. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Komisja Edukacji między sesjami nie spotykała się. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Jeżeli chodzi o Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, to nie odbyła ona żadnego spotkania, ponieważ nie
wpłynęły żadne skargi, wnioski czy petycje. 

6. Informacja o realizacji uchwał Rady Miejskiej w Wołominie.
- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Powiedział, że do realizacji uchwał nie wpłynęły żadne pytania. Te uchwały w zasadzie one są na bieżąco
wprowadzane w życie. 
Informacja o realizacji uchwał stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
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7. Raport o stanie Gminy Wołomin za 2021 rok:
1) Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Wołomin za 2021 rok;
- Joanna Żero- Naczelnik Wydziału Planowania Rozwoju i Rewitalizacji
Przedstawiła prezentację dotyczącą raportu o stanie gminy, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
Raport o stanie gminy stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Podziękował pani naczelnik za przedstawienie danych z Raportu o stanie gminy. Miał jednak małą uwagę
do jej wypowiedzi, bo uważa, że jak się zdobyło 3 000 000 więcej do budżetu niż planowano, to jest to
sukces a nie jest „lepiej, niż gorzej”. W tej chwili przechodzimy do debaty na raportem. Procedura jest
taka,  że  mieszkańcy  powinni  się  zgłosić  się  do  debaty.  Żaden  z  mieszkańców  się  nie  zgłosił  w
ustawowym terminie, dlatego też tylko radni będą zabierać głos w imieniu mieszkańców. 

2) Debata nad raportem;
- Krzysztof Rembelski- radny
Z  roku  na  rok  zmniejsza  się  liczba  mieszkańców  Gminy  Wołomin,  przy  czym zwiększa  się  liczba
mieszkańców powiatu wołomińskiego.  Dla przykładu przytoczy Kobyłkę czy Radzymin,  gdzie liczba
mieszkańców się  zwiększa,  o  czym Kobyłka  przypomniała  w swoim raporcie  o  stanie  gminy,  że  w
Wołominie liczba mieszkańców się zmniejsza. Radny chciał wiedzieć czy są prowadzone jakieś analizy,
dlaczego w sąsiednich gminach jest inaczej niż u nas. Z czego to wynika?

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Przypomniał o porządku dyskusji na Raportem o stanie gminy. Radny zabiera głos raz i zadaje swoje
pytania do momentu ich wyczerpania. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Tak naprawdę, to trudno jest jej jednoznacznie odpowiedzieć, dlaczego tak się dzieje. Dla przykładu poda
jedną rzecz. Nigdy nie przypuszczała, że właśnie w tym trudnym roku pandemicznym, trudnym z wielu
przyczyn, odejdą obie jej mamy. Nie chce przywoływać tych trudnych dla niej wydarzeń, ale nie potrafi
powiedzieć  dlaczego tak  się  stało.  Jest  różnie.  Ta  dynamika nowych mieszkańców za chwilę  będzie
bardziej  widoczna,  ponieważ  jak  rozmawiamy  z  nowymi  mieszkańcami  Wołomina,  to  słyszymy,  że
Wołomin zrobił się bardzo atrakcyjny. Zrobił się atrakcyjny i przez kolej i przez ceny nieruchomości,
które są wykupowane praktycznie na pniu. Teraz jest trudny czas, jak ktoś buduje dom, to kolokwialnie
mówiąc jest  trochę wizjonerem, bo nie wiadomo ile  będzie kosztować cena usługi bądź towaru.  Jest
jeszcze kwestia braku obowiązku meldowania się, bo jednak jest dużo mieszkańców, którzy nie mają
zameldowania,  co widać w szkołach, przedszkolach itd. To jest temat bardzo złożony. Pani burmistrz
myśli, że jesteśmy na dobrej drodze, ponieważ pandemię mamy za sobą i liczba mieszkańców na pewno
będzie  wzrastać.  Pani  burmistrz  nie  umie  radnemu  jednoznacznie  odpowiedzieć,  dlaczego  pandemia
spowodowała więcej zgonów w gminie Wołomin niż w innych miastach. 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
Przywitał pana Dariusza Gizę, który jest naszym analitykiem finansowym i jest obecny na posiedzeniu za
pomocą platformy MS Teams. Jeżeli radni będą mieli pytania dotyczące gospodarki finansowej, to na nie
odpowie.  W odniesieniu do wypowiedzi pani burmistrz,  rzeczywiście  trudno jest  się odnieść do tego
jednoznacznie,  ponieważ  na  to  wpływa  wiele  wskaźników  i  czynników.  Przede  wszystkim  kwestia
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demograficzna  czyli  udział  w populacji  po wieku poprodukcyjnym w gminie  Wołomin i  w gminach
ościennych,  druga  sprawa  to  oczywiście  bazy  danych  i  przeliczenie.  My  się  opieramy  na  naszych
gminnych bazach danych. GUS ma trochę inne wskaźniki, więc ciężko jest jednoznacznie stwierdzić jak
ten przyrost przebiega. Radny wspominał o statystykach powiatu i gminy, a pan burmistrz przygotował
statystyki Ministerstwa Finansów- zestawienia za grudzień 2021 i to są prognozy przygotowywane na
potrzeby długoterminowych założeń makroekonomicznych i według tych prognoz, w latach 2021-2026
będziemy  obserwować  spadek  populacji  z  38,3  mln  mieszkańców  do  37,9.  Liczba  osób  w  wieku
przedprodukcyjnym czyli 0-17 lat cały czas maleje osiągając w 2026 roku poziom o 331 tys. mniejszy niż
2021 roku. Tak więc tendencja ogólnopolska jest jednoznaczna, niestety dosyć tragiczna i musimy nad
tym pracować. Teraz pewnie mówimy o migracjach wewnętrznych, ale jeżeli chodzi o przyrost na terenie
całego kraju, jest on ujemny. 

- Krzysztof Rembelski (Ad Vocem)- radny
Dlatego przytoczył przykłady sąsiednich gmin, żeby mieć to porównanie. 

- Bogdan Sawicki- radny
Powiedział,  że  klub  PiS  przedstawi  teraz  swoje  stanowisko  dotyczące  i  wotum  zaufania  oraz
absolutorium. 

- Andrzej Fuśnik- radny 
Odczytał  stanowisko  Klubu  Radnych  PiS  Rady  Miejskiej  w  Wołominie  w  sprawie  zatwierdzenia
sprawozdania finansowego gminy Wołomin za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu
gminy  Wołomin  za  2021  rok  oraz  udzielenia  wotum zaufania  Burmistrzowi  Wołomina  i  udzielenia
Burmistrzowi Wołomina absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Wołomin za 2021 rok: „ Klub
Radnych PiS Rady Miejskiej  w Wołominie  przyjmuje  z  zadowoleniem uchwałę składu orzekającego
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  w  sprawie  wydanej  pozytywnej  z  uwagą  opinii  o
przedłożonym przez Burmistrza Wołomina sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wołomin za rok
2021.  Należy  jednak zauważyć,  że  skład  orzekający  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Warszawie
dokonując analizy sprawozdania z wykonania budżetu gminy Wołomin za rok 2021 wziął pod uwagę
tylko wymogi formalno- prawne wynikające z art. 267 ust. 3 ustawy z dnia 27.08.2009 r. o finansach
publicznych oraz kompletność i zgodność danych ujętych w sprawozdaniu oraz w informacji o stanie
mienia komunalnego według stanu na dzień 31.12.2021r. z wymogami ustawy o finansach publicznych.
Natomiast  najistotniejsza dla  mieszkańców miasta  i  gminy Wołomin jest  ocena działań burmistrza w
zakresie stopnia realizacji  budżetu, celowości działań oraz gospodarności przy wykonywaniu budżetu.
Systematyczne przesuwanie inwestycji na kolejne lata doprowadziły do ograniczenia wydatków o 13 565
264 złote.  Działania  te  są  jednak negatywnie  oceniane  przez  mieszkańców.  Bardzo  niepokojąca  jest
również realizacja wydatków majątkowych na poziomie zaledwie 89,65 % planu po zmianach, a dochody
majątkowe zrealizowano w zaledwie 67,58 %. Te niezwykle ważne wartości w budżecie w przeliczeniu
na jednego mieszkańca gminy Wołomin według GUS na dzień 31.12.2021r. oddają nam jeszcze bardziej
smutny  obraz  stagnacji.  Gmina  Wołomin  jest  na  jednym z  ostatnich  miejsc  rankingu  gmin  powiatu
wołomińskiego.  Nawet  znakomite  położenie  względem Warszawy nie  stanowi zachęty  przy wyborze
atrakcyjnego miejsca zamieszkania. Według GUS na dzień 31.12.2021r. liczba ludności w 2021 roku w
mieście Wołomin zmalała aż o 453 osoby względem roku 2020, a liczba ludności w gminie Wołomin o
375, co w zestawieniu z rosnącą liczbą ludności sąsiednich miast i gmin powiatu wołomińskiego w sumie
o około  15  000  osób każdego  roku stanowi  obraz  głębokiej  stagnacji.  Wyrażamy  również  ogromną
dezaprobatę dla działań, które nie sprzyjają dobrej współpracy z rządem i samorządami rożnego szczebla.
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Uważamy, że najlepszą formą wyjścia z obecnie trudnej sytuacji miasta i gminy Wołomin, powinno być
dobre współdziałanie z rządem, samorządem wojewódzkim, powiatowym oraz sąsiednimi gminami. To
daje  perspektywę  rozwoju.  Finansowe  zasilenie  miejskich  inwestycji  ze  środków  rządowych  czy
współfinansowanie  z  innymi samorządami.  Przykładem może być wielomilionowe rządowe wsparcie
budowy przedszkola  przy  ulicy  Wiejskiej  czy  przy  budowie  dróg,  ale  również  wsparcie  programów
realizowanych  przez  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  czy  Zespół  Ekonomiczno-Administracyjny  Szkół  i
Przedszkoli,  bez którego niemożliwe jest prowadzeni inwestycji ze środków własnych. Klub Radnych
Prawa i  Sprawiedliwości  Rady  Miejskiej  w Wołominie  wstrzyma  się  od  udzielenia  wotum zaufania
Burmistrzowi Wołomina i udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Wołomin za 2021
rok. Wyrażamy przekonanie, że konieczna jest głęboka analiza trudnej sytuacji miasta i gminy Wołomin
w  kontekście  tworzenia  nowego  budżetu,  przeprowadzona  w  atmosferze  wzajemnego  szacunku  i
merytorycznych argumentów dla  zrównoważonego,  nowoczesnego rozwoju miasta  i  gminy Wołomin
oraz dobra jego mieszkańców.” 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Powiedział,  że to jest stanowisko Klubu Radnych PiS zarówno w sprawie Raportu, jak sprawozdania
finansowego, pozostali radni mają otwartą drogę do dyskusji.

- Janusz Mirowski- radny
Zwrócił się do pani burmistrz mówiąc, że rozważając udzielenie jej wotum zaufania musimy rozważyć
wiele aspektów społecznych, nie tylko cyferki w tabelkach z budżetu i WPF. Pierwszym zastrzeżeniem
do działań  jako burmistrza  jest  traktowanie  mieszkańców Osiedla  Lipińska  po macoszemu.  Pierwsza
sprawa to plac zabaw na powyższym osiedlu. Już w 2015 roku pani burmistrz obiecała mieszkańcom
naszego  Osiedla  Lipińska  taki  plac  zabaw  pod  warunkiem  uzyskania  zgody  ze  spółdzielni  na
dysponowanie terenem. Ową zgodę radny uzyskał 14.09.2020 roku i niestety pani burmistrz nie chciała
uwzględnić tej inwestycji w budżecie na rok 2021, a do niedawna zastępca pani burmistrz udawał, że nie
otrzymał pisma z SBM i nie zna tematu, co było nieprawdą, ponieważ pani Olga Ludwiniak bezzwłocznie
przekazała  maila  radnego z dnia 21.09.2021r. Trzeba zauważyć, że przez rok pracownicy urzędu nie
fatygowali się o kserokopie tego pisma ze spółdzielni. Kolejną ważną sprawą jest też niedotrzymywanie
obietnic wyborczych związanych z programem „taxi senior”. Radny pragnął zauważyć, że w sąsiedniej
gminie  taki  program powstał  od  2019 roku i  do  dzisiaj  funkcjonuje.  To ułatwiłoby  funkcjonowanie
naszym seniorem w gminie. Następną, może błahą sprawą, jest sprawa karty rowerowej w SP nr 5 w
Wołominie.  Na wniosek radnego pani burmistrz poprosiła dyrekcję o ten egzamin i był on zrobiony.
Tylko jak coś robimy, to radny prosiłby, żeby robić to dobrze i dokładnie. Niestety radny miał skargę na
sposób  przeprowadzenia  tego  egzaminu.  Zastrzeżenia  to  brak  przygotowania  merytorycznego  i
praktycznego dzieci  do egzaminu.  Po prostu najmłodsi dostali  egzamin do napisania bez szkolenia 6
godzin przepisów i 2 godzin praktyki, co wynika z przepisów, które prawdopodobnie obligują szkołę. Jest
więcej  zastrzeżeń  do  działań  burmistrza.  O  nich  już  radny  nie  będzie  wspominał.  Zważywszy  na
powyższe  nie  może  udzielić  jej  wotum zaufania,  ale  też  nie  zaopiniuje  tego  negatywnie  dając  pani
burmistrz szanse na poprawienie działań na rzecz mieszkańców gminy. Jednocześnie prosi o podjęcie
natychmiastowych działań w tych dwóch pierwszych sprawach. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Podpisywał porządek obrad i wydawało mu się, że jest to Raport o stanie gminy. Chyba nie wszyscy
rozumieją o czym mówimy. Bardzo się cieszy, że przedstawiciel Klubu Radnych PiS zajął stanowisko, z
którym może nie do końca przewodniczący się zgadza, ale odniósł się merytorycznie do sprawy. Teraz
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kolejne osoby z tego klubu zgłaszają się do dyskusji z różnymi innymi pomysłami. Przewodniczący nie
chciałby,  żeby ta dyskusja złośliwie się przetoczyła na tak nieistotne tematy i  tak drobne wątki.  Pan
przewodniczący nie będzie się skupiał na tym, że Kobyłka otworzyła taksówkę dla seniorów, być może
dlatego, że miała bardzo dobrego kierowcę. Może nierobienie karty rowerowej dla dzieci to nie jest na
poziomie burmistrza. To może zaprośmy jeszcze komendanta policji i powiedzmy mu, że któraś szkoła
nie  chce  robić  karty  rowerowej  dla  dzieci.  Przewodniczący  poprosił  radnych  o  zachowanie  jakiegoś
poziomu.  Jesteśmy  przedstawicielami  blisko  50  tysięcy  mieszkańców,  więc  niech  powaga  tej  rady
doprowadzi do tego, że będą to pytania na odpowiednim poziomie. 

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu
Zwróci się do pani naczelnik Joanny Żero z gratulacjami,  bo jego zdaniem raport jest bardzo dobrze
przygotowany. Powiedział, że wymieniła ona same pozytywne rzeczy, ale on chciałby wiedzieć co nie do
końca udało się w zeszłym roku? Przewodniczący komisji chciał jeszcze podziękować swoim kolegom i
koleżankom z Komisji  Kultury i Sportu za ich pracę. Myśli,  że to też duża zasługa ś.p. Agaty, która
obiecała mieszkańcom, ale również wszystkim dyrektorom jednostek, z którymi komisja współpracowała,
że przynajmniej raz w miesiącu się zobaczymy, a jeżeli będzie potrzeba to i częściej.  Dlatego w tym
miejscu wielkie słowa uznania dla radnej Agaty. Jeżeli chodzi o przygotowanie budżetu do minionego
roku. Radny zapytał czy to był ten budżet, który na początku nie był przegłosowany zaraz po śmierci
pana Rozbickiego, a później był głosowany jeszcze raz? (z sali padła odpowiedź, że chodzi o ten budżet)
51 000 000 złotych pozyskanych ze środków zewnętrznych. Wcześniej radni przytaczali sąsiednie gminy.
Radny zapytał czy mamy jakieś porównanie jeżeli  chodzi o pozyskiwanie środków zewnętrznych, ale
nierządowych, w sąsiednich gminach? 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Powiedział, że jeszcze raz nawołuje do tego, żebyśmy dyskusje prowadzili na temat Wołomina. Tu mamy
raport o Wołominie. 

- Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu
Chodziło  mu o  to,  żeby docenić  pracę  urzędników,  bo  te  środki  są  naprawdę duże.  Na sam koniec
gratulując, chciał zapytać czy te nagrody, które zdobyła pani burmistrz były kupione, czy przyznane przez
odpowiednie komisje. 

- Joanna Żero- Naczelnik Wydziału Planowania Rozwoju i Rewitalizacji
Chciała podziękować radnemu za podziękowania. Jednak raport nie jest tylko jej zasługą, bo jej wydział
go poskładał w całość, a przygotowanie wszystkich danych to jest praca wszystkich kolegów i koleżanek.
Teraz jest nam trochę łatwiej, ponieważ w zeszłym roku, kiedy robiliśmy raport we współpracy z siecią
obywatelską, wypracowaliśmy sobie pewne procedury i wiemy już co chcemy pokazać, czego szukamy.
Podziękowała za uznanie i zadeklarowała, że będziemy się starać dalej i lepiej. A co się nie udało? Nie
można powiedzieć, że jesteśmy super zadowoleni z tego co do tej pory zrobiliśmy, bo to by oznaczało, że
powinniśmy już złożyć wypowiedzenia, bo nie mamy już czego szukać w urzędzie. W pracy też chodzi o
to,  żeby bez przerwy mieć  jakieś  wyzwania  i  bez  przerwy stawiać poprzeczkę wyżej.  Wiadomo,  że
moglibyśmy więcej, gdybyśmy mieli więcej pieniędzy. Niestety musimy się rządzić tym co mamy, w
związku z tym chcieliśmy w zeszłym roku uchwalić specjalną strefę rewitalizacji. Nie zrobiliśmy tego.
Cały czas mamy przygotowane dokumenty, natomiast wprowadzenie specjalnej strefy rewitalizacji wiąże
się z tym, że od razu na samym początku trzeba mieć kilka milionów złotych. Dopóki tego nie będziemy
mieli,  nie  możemy  tej  strefy  wprowadzić.  Taką  strefę  można  powołać  raz  w  życiu  gminy  i  ona
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obowiązuje przez 10 lat. Jeżeli byśmy ją powołali nie mając pieniędzy, zegar zaczął by nam tykać, a my i
tak  mielibyśmy  związane  ręce.  Tak  więc  to  jest  coś  co  jest  odłożone  na  bok  i  czekamy  aż  się
wzbogacimy, co pani naczelnik myśli, nastąpi bardzo szybko. Oprócz tego w zeszłym roku, gdyby nie
pandemia i gdyby nie szaleństwo cenowo-wykonawcze, zrobilibyśmy więcej inwestycji albo zrobiliśmy
je szybciej, ale wszyscy wiedzą jaki był problem z przetargami, które często nie były rozstrzygnięte, bo
zakładaliśmy jakąś kwotę, a po rozstrzygnięciu okazywało się, że jest ona niewystarczająca. To są takie
kwestie związane z pieniędzmi i pani naczelnik ma nadzieję, że one się zmienią. Nie udało się również
kilka rzeczy związanych z działaniami społecznymi, ale to dlatego, że były poważne ograniczenia i ludzie
się bali. I dobrze, że radny Mirowski wspomniał o taxi senior, bo to jest rzecz, którą realizujemy cały czas
i  to  nie  jest  tak,  że  pani  burmistrz  obiecała  i  zapomniała,  tylko  we  współpracy  z  Radą  Seniorów
przygotowujemy ten program i Rada Seniorów w zeszłym roku zadecydowała żebyśmy to odłożyli na
bezpieczniejszy czas. Właśnie procedowany jest regulamin taxi senior i mamy na to zabezpieczone środki
w budżecie. Nie chcemy tego zrobić pochopnie, tylko chcemy to zrobić wzorem miast takich ja Poznań,
naprawdę  z  głową.  W  związku  z  czym,  to  są  rzeczy,  które  będziemy  poprawiać  w  przyszłości  i
intensywnie pracujemy nad tym już teraz

- Łukasz Marek-Zastępca Burmistrza Wołomina
Jeżeli chodzi o pytanie dotyczące ceny za otrzymane przez panią burmistrz nagrody, to nie ma takiego
cennika. Wszystkie dane były dostarczane do organizatorów. To była ciężka praca urzędników i wszystko
oparte było o wskaźniki, dane i analizy. 

- Wojciech Plichta- radny
Chciał z tego miejsca pozdrowić pana Ryszarda Madziara. 

- Janusz Mirowski (Ad Vocem)-radny
Chciał podziękować za informację odnośnie taxi plus.

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa
Na początek odpowie przewodniczącemu, że nie będziemy zapraszać już komendanta policji, ponieważ
jemu jest po prostu wstyd, jak człowiek na takim stanowisku czeka pół godziny na zebranie się członków
Komisji  Bezpieczeństwa.  I  tu  uwaga  do  radnego  Janusza  Mirowskiego,  który  tak  mocno  próbował
podkreślić  jakieś  tam błędy,  przewodniczący  komisji  poprosił,  aby  najpierw  spojrzał  on  na  siebie  i
wykonywał odpowiednio obowiązki radnego, czyli uczestnictwo w komisjach. A jeżeli mu to nie pasuje,
to  poprosił,  aby  wziął  sobie  do  serca  przemyślenia  i  uwagi  pana  przewodniczącego  i  ewentualnie
zrezygnował  z  komisji,  która  mu nie  odpowiada.  Radny powiedział,  że  w raporcie  wkradł  się  mały
chochlik, bo on jest radnym z okręgu nr 2, a nie nr 4. Powiedział, że być może ktoś kto przygotowywał te
dane tak dobrze ocenia prace radnego, że chciałby go mieć w okręgu nr 4. 

- Joanna Żero- Naczelnik Wydziału Planowania Rozwoju i Rewitalizacji
Powiedziała, że to jest na pewno ta przyczyna, ale skoryguje to niezwłocznie. 

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa
Powiedział,  że  nie  będzie  zadawał  pytań,  ale  przedstawi  swoje  przemyślenia.  Pani  naczelnik  bardzo
dobrze przedstawiła ten raport. Próbował wyłapać to, o czym nie wspomniała, ale o tym powie na koniec.
Rok 2021 był mega trudny ze względu na pandemię. Mimo tych głosów krytycznych był wyjątkowo
trudny pod względem inwestycji. Radny podkreśli i powie tylko o dwóch bardzo ważnych inwestycjach
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wzdłuż torów. Po jednej i po drugiej stronie do tej pory wyglądało to tragicznie,  w tej chwili można
powiedzieć, że to jest XXI wiek, według radnego i według wielu mieszkańców. A ilu mieszkańców? To
mówi  dofinansowanie  do  wspólnego  biletu,  które  wynosi  ponad  5  000  000  złotych.  O  tym  trochę
zapominamy,  a  trzeba  pamiętać  kto  ten  wspólny  bilet  przywrócił  i  nadal  go  utrzymuje.  Radny
podziękował  za  to  pani  burmistrz  i  wyraził  nadzieję,  że  to  będzie  kontynuowane.  Olbrzymie
dofinansowanie  w kwocie  51  000 000 na  tle  118 000 000 złotych  w tej  kadencji  mówi,  że  to  był
naprawdę dobry rok. To jest ponad 40 % ogólnego dofinansowania. Świeży temat z ostatnich posiedzeń
Komisji Bezpieczeństwa czyli OSP, które są nadal utrzymywane na bardzo wysokim poziomie. To jest
ponad 800 000 złotych.  Dotacje  z  przeznaczeniem na finansowanie  środków trwałych,  wyposażenia,
umundurowania,  wydatków  bieżących,  utrzymania  samochodów,  sprzętu  silnikowego,  przeglądów
urządzeń,  opłat,  badań lekarskich,  szkoleń,  utrzymanie  remiz  i  obiektów bezpośrednio  związanych  z
ochroną przeciwpożarową na rzecz ochotniczych straży pożarnych. Trochę rozwinął to co pani naczelnik
na ten temat mówiła, ponieważ dla niego i dla wielu mieszkańców to jest bardzo ważny temat. Również
temat związany z bezpieczeństwem- Straż Miejska i ponad 4000 interwencji. Co warto podkreślić, nie są
to  interwencje  typu  karanie  babci  sprzedającej  pietruszkę,  bo  ponad  2000  jest  w  temacie  zakłóceń
porządku.  To  jest  ponad  połowa  wszystkich  interwencji.  1300  interwencji  było  w  temacie  ochrony
środowiska. Radny o tym mówi, bo to nie jest taka Straż Miejska, jak się próbuje opowiadać, do karania
babci  za  sprzedaż  pietruszki  na  targowisku.  Radny  podziękował  strażnikom za  ten  zeszły  rok  i  ma
nadzieję, że ten będzie jeszcze lepszy. Jeżeli chodzi o doświetlenie przejść dla pieszych, spokojnie ale
nadal doświetlamy po 5, 6 miejsc w roku, co bardzo radnego cieszy i ma nadzieję, że to utrzymamy w
kolejnych latach i wtedy na koniec kadencji będziemy mogli powiedzieć, że wykonaliśmy dobrą robotę. I
jedna rzecz, o której pani naczelnik nie wspomniała, a jest to bardzo istotne, nie tylko dla radnego ale dla
wielu mieszkańców czyli  e-usługi,  bardzo poszerzone,  szczególnie  w tym roku pandemicznym, gdzie
bardzo  wiele  rzeczy  robiliśmy  on-line.  Radnemu  najbardziej  podoba  się  aplikacja  mobilna  Evenio,
zachęca  do  korzystania  z  niej.  Aplikacja  ta  zawiera  harmonogram wywozu  odpadów  komunalnych,
przypomina  o  rożnych  wydarzeniach  kulturalnych,  alertach  pogodowych  ale  również  inwestycjach.
Radny  tego  gratuluje,  bo  to  naprawdę  dobra  rzecz.  Ta  ciężka  praca  zaowocowała  tym,  co  się  już
wydarzyło w tym roku, czyli duże dofinansowania do kolejnych ulic: Traugutta, Parkowa, Mickiewicza,
Wesoła. Ale to będzie się działo w tym roku. Radny oczywiście będzie za udzieleniem absolutoriom pani
burmistrz.

- Kazimierz Tarapata- radny
Przeczytał  z  raportu:  Lipiny Kąty,  zakończono zadanie,  kanalizacja  deszczowa została  przejęta  i  jest
użytkowana przez PWiK. Przez kogo została przejęta? Przez PWiK jest użytkowana czy konserwowana,
bo to jest różnica?
Wezwano prezesa PWiK, który miał udzielić odpowiedzi. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Tak słucha o tym dofinansowaniu i współpracy z innymi gminami i z jednej strony ma takie poczucie, że
pani burmistrz pozyskuje pieniądze zarówno ze środków rządowych jak i ze środków samorządowych,
czyli od marszałka województwa, to ta współpraca jest dobra czy zła? Bo w stanowisku radnych PiS
radny słyszy, że jest tak źle, a z drugiej strony mamy tę współpracę na bardzo dobrym poziomie, w sensie
wymiernych korzyści, więc radny nie wie czy jest dobrze, czy źle, ale uważa, że jest raczej dobrze. Co do
tego, że często na tej sali krytykujemy działania rządu, bo jest za co i radny nie widzi powodu, dlaczego
w pełni zasłużone głosy krytyki nie mogłyby się na tej sali pojawić. Nie mamy w zwyczaju nie zajmować
stanowiska w sytuacji, gdy działania są sprzeczne z interesem mieszkańców gminy. Jeżeli chodzi o liczbę
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mieszkańców, to jest to zawsze niepojące, że te liczby spadają. Radny nie wie czy wszyscy wiedzą, że
oczekiwana  długość  życia  za  2020  rok  spadła  o  prawie  1,5  roku  w  stosunku  rok  do  roku.  To  jest
oczywiście pokłosie pandemii, natomiast w porównaniu z innymi gminami, to radny nie chciałby, żeby
Wołomin  rozwijał  się  jak  Kobyłka,  ponieważ  Kobyłka  ma  gigantyczny  problem  z  zapewnieniem
podstawowych usług swoim mieszkańcom w zakresie  dostarczania  wody, są całe  osiedla,  które mają
problem z ciśnieniem wody,  mają  gigantyczny problem ze  szkołami,  mają  problem z zapewnieniem
miejsc  w  przedszkolach.  Z  jednej  strony  mieszkańcy  są  siłą  gminy,  ale  z  drugiej  strony,  jeżeli  ten
przypływ jest tak dynamiczny, to po prostu trzeba zainwestować bardzo poważne środki w infrastrukturę.
Drugie spostrzeżenie jest takie, że jednak jesteśmy w pewniej odległości funkcji od Warszawy, to znaczy
te gminy, które są bliżej Warszawy jak Marki czy Ząbki się wysycają, potem ludzie w poszukiwaniu
miejsca  o  akceptowalnej  cenie  i  odpowiednim poziomie  usług rozlewają  się  dalej  od miast  i  to  jest
normalny  proces  rozrostu  miasta.  Dlatego  też  niewątpliwie  jesteśmy  następni  w  kolejce  w  czym
niewątpliwie pomoże z jednej strony opóźnione otwarcie łącznika do trasy S8, a z drugiej strony to, co
jest  szalenie  wartościowe to jest  ten wspólny bilet,  który przywróciliśmy,  a także inne inwestycje  w
zakresie kolei i transportu zbiorowego, które się dzieją. To znaczy jesteśmy w sytuacji, w której PKP
zamówiło  koncepcję  rozwoju  węzła  kolejowego  Warszawa,  w  której  bardzo  intensywnie  będzie
rozpatrywany  wariant  przedłużenia  połączenia  kolejowego  nie  do  stacji  Warszawa-Wileńska  tylko
Warszawa-Główna i to jest niewątpliwie strategiczna inwestycja z punktu widzenia wszystkich gmin w
pobliżu linii kolejowej. To dla nas jest absolutnie najważniejsze połączenie komunikacji zbiorowej. Są
pozyskane środki i będzie realizowana inwestycja drogowa drogi nr 634 rozmawiamy o nowym śladzie
635. To są wszystko takie zadania, które będą podnosiły atrakcyjność naszego obszaru, który oczywiście
mógłby pomieścić  znacznie więcej  mieszkańców i jesteśmy gotowi infrastrukturalnie  na to,  żeby ich
przyjąć, bo w naszych szkołach spokojnie więcej dzieci się zmieści. Mamy wręcz problem przeciwny, bo
te oddziały mamy relatywnie małe, co jest dla nas nieefektywne finansowo. Biorąc pod uwagę to, że
jednak  ludzie  szukają  co  raz  dalej  od  Warszaw,  bo  jednak  działki  są  relatywnie  tańsze  niż  bliżej
Warszawy,  o  samym  mieście  nie  wspominając.  Jesteśmy  cały  czas  w  drugiej  strefie  biletowej.  To
wszystko są szalenie ważne rzeczy i bardzo dobre prognostyki na przyszłość, które mogą ten trend jeśli
nie odwrócić to przynajmniej spowolnić. No bo powiedzmy sobie szczerze jesteśmy społeczeństwem,
które się starzeje, jesteśmy społeczeństwem, które cały czas ma bardzo złą relację urodzeń do zgonów i
perspektywy dla Polski nie są takie, że będzie nas co raz więcej. Radny jeszcze na jedną kwestię chciał
zwrócić uwagę. Ukłony dla ZEASiP, który wprowadził elektroniczny arkusz organizacji.  Wreszcie po
tylu  latach  mamy elektroniczny  zasób informacji  o  tym,  jak  zorganizowane  są  nasze  szkoły.  Nie  w
jakichś kajetach czy plikach excel, tylko w porządnym systemie wiodącego dostawcy oprogramowania w
tym zakresie. Co ważne w tym roku, do czego przygotowania zadziały się w zeszłym, po raz pierwszy
wprowadzimy  elektroniczną  rekrutację  do  szkół  podstawowych,  co  jest  kilka  miesięcy  do  przodu  z
informacją  dla  rodziców,  więc  ten  obszar,  który  usprawnia  działanie  urzędników  i  szkół,  a  także
mieszkańców też idzie bardzo do przodu. Radny za to dziękuje i gratuluje. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Zwrócił się do pani burmistrz mówiąc, że zawsze może być lepiej, zawsze można więcej wybudować,
więcej  stworzyć,  więcej  środków  pozyskać.  Po  wypowiedziach  trzech  przewodniczących  komisji,
przewodniczący  odbudował  swoje  zaufanie  do  rady,  bo  początkowo  odniósł  wrażenie,  ze  radni  nie
posiadają  wiedzy,  która  częściowo  jest  w tym raporcie,  a  jako  radni  mogą  ją  zawsze  uzupełnić  na
komisjach  i  spotkaniach.  Poza  tym nikt  nie  broni  im,  aby przyjść  do  burmistrza  i  zadawać pytania.
Mówimy o  współpracy.  Dzisiaj  podziękowania  należą  się  wszystkim jednostkom.  To są  pracownicy
burmistrza. Gminne spółki, ZOZ-y, bo przewodniczący nie wie czy wszyscy pamiętają, że mamy trzy

11



ZOZ-y i  jaką pracę one wkładają  na rzecz mieszkańców, czym się  zajmują.  Może warto sięgnąć do
lektury i sobie przypomnieć. Mamy OSiR, mamy MDK, mamy bibliotekę, muzeum, instytucję kultury w
Ossowie.  Wymieniając  te  instytucje  warto  pomyśleć  jaki  mają  one  wkład  pracy  w  życie  codzienne
mieszkańców. Przewodniczący będzie głosował za wotum zaufania dla pani burmistrz, chociażby z tego
powodu, że zgromadziła ona taką kadrę, która potrafi pracować na rzecz mieszkańców. Jeżeli ktoś mówi,
że nie potrafimy współpracować z jednostkami wyższego rzędu, to proszę zapytać kiedy starosta zaprosił
naszych radnych na wręczenie środków finansowych. Niektórzy mówią, że my nie bierzemy udziału.
Przewodniczący  poprosił  o  podanie  przykładu,  kiedy  to,  czy  on  czy  inni  radni  byli  zaproszeni  na
wręczenie tego typu nominacji, środków, bonusów? Nigdy. Jeżeli ktoś ma inną wiedzę, to niech pokaże te
zaproszenia.  Mówimy  o  współpracy.  Przewodniczący  poprosił,  żeby  radni  przypomnieli  sobie  jakie
środki  dokładamy  do  inwestycji  powiatowych  takich  jak  ul.  100  Lecia,  ulica  Niepodległości,  ulica
Wileńska.  To są  tylko  ostatnie.  Porównujemy się  do  innych miast.  Budujemy drugie  przedszkole  w
ostatnim czasie, chociaż nie ma takiej strasznej potrzeby budowania, ale chcemy mieć lepiej, wygodniej,
bezpieczniej. To co się zmieniło w Wołominie, może niektórzy nie pamiętają tej sławetnej szubienicy i
tego lotniska,  które było,  a  jak  to  dziś  wygląda.  Czy to po stronie gminy są zaniedbania  czy raczej
instytucji państwowych takich jak PKP? Dziś przechodzimy przez te przejścia podziemne budzące litość.
U nas tak nie ma. My budujemy inaczej, w innej jakości. Jeżeli ktoś jeszcze tego nie widzi, to zróbmy
spotkanie,  żeby radnym pokazać jak my robimy. To są sugestie radnych, to oni zgłaszają wnioski do
budżetu i jako rada głosują za tym budżetem. Jeżeli coś w tym budżecie się nie znajduje, to głównie z
powodów finansowych, bo nie stać nas na zrobienie pięćdziesięciu ulic. Możemy zrobić 10, 15, ale nie
50. 

- Robert Kobus- radny
W Raporcie  możemy odnaleźć kwotę pozyskanych środków zewnętrznych w roku 2021, ale również
mamy zsumowane środki pozyskane od początku tej kadencji, jak również wyszczególnione są środki
pozyskane przez gminę Wołomin w 2020 r. Radny chciałby się odnieść do tej  kwoty z 2020 roku i
zapytać czy gdzieś tutaj nie popełniono błędu. Według tabeli Urząd Miejski w Wołominie pozyskał w
2020 roku 7 361 770,01, natomiast jako gmina zostało pozyskane 10 297 149 złotych. To jest według
Raportu.  Natomiast  radny  dysponuje  wykazem  środków  zewnętrznych  pozyskanych  przez  gminę
Wołomin w 2020 roku z maja 2021 roku. Ten dokument otrzymała Komisja Rewizyjna jako odpowiedź
na wcześniej  zadane  pytanie  i  tu  była  kwota  9  064 592,03.  Radny chciał  zapytać,  która  kwota  jest
prawdziwa, gdzie popełniono błąd? Czy popełniono go w wykazie przekazanym Komisji Rewizyjnej czy
błąd popełniono w raporcie o stanie gminy? Drugie pytanie dotyczy ulicy Brzozowej.  Pani naczelnik
przedstawiając  Raport  podała informacje,  że w 2021 roku został  wykonany remont ulicy Brzozowej.
(padło z sali, że pierwszy etap) Radny poprosił o informację co składało się na ten pierwszy etap? 

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
Dopytał  radnego czy chodzi mu o rok 2020? Odpowiedział,  że jeżeli  chodzi o rok 2020, to musi to
zweryfikować. Najbardziej aktualne dane powinny być te ostatnie. Powiedział, że musi to sprawdzić. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Debata dotyczy 2021 roku. 

- Robert Kobus- radny
Powiedział,  że on trzyma się tego co przedstawiono w Raporcie. Mamy tam taką tabelę, gdzie mamy
wysokość środków pozyskanych 2020 roku. Kwota ta dość znacznie odbiega od tego co przedstawiono
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radnym, dlatego radny prosi o sprawdzenie tych kwot, bo być może popełniono błąd przekazując dane do
Raportu, bądź przekazując dane Komisji Rewizyjnej 2021 roku.

- Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza Wołomina
Powiedział,  że  sprawdzi  te  informacje.  Chciał  jeszcze  zauważyć,  że  to  jest  sytuacja  dynamiczna.  W
okresie między jednymi danymi a drugimi mogły być wprowadzone jakieś rozliczenia. Sprawdzimy to i
wszystko wyjaśnimy. 

- Marcin Sojecki- Naczelnik Wydziału Inwestycji
Wykonywany  był  pierwszy  etap  ulicy  Brzozowej  na  odcinku  od  tego  ślepego  łącznika  do  ulicy
Partyzantów. Wykonaliśmy tam kanalizację  deszczową, nową nawierzchnię asfaltową oraz chodniki i
zjazdy. To składało się na ten pierwszy etap. 

- Andrzej Fuśnik- radny
Ad  Vocem  do  wypowiedzi  pana  przewodniczącego,  jakoby  inne  jednostki  nie  zapraszały  gminy
Wołomin. Radny nie występuje tu jako rzecznik wojewody czy starosty, ale doskonale sobie przypomina
jak jako naczelnik  obsługi  zarządu,  osobiście  zapraszał  panią  burmistrz  i  pana przewodniczącego  na
spotkanie w Pałacu w Chrzęsnem na wręczenie czeków na dofinansowanie ulicy Zielonej w wysokości 5
300 000 złotych. Czek wręczał pan wojewoda Sipiera. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Powiedział, że wszystko się zgadza, ale mówimy o ostatnim roku. Natomiast jeżeli już tak mówimy, to
przewodniczący przypomniał  jak został  zaproszony na dożynki  w Poświętnem,  gdzie  organizował  to
starosta  i  zaproszenie  otrzymał  na  miesiąc  po  dożynkach.  Termin  był  w sierpniu,  a  przewodniczący
otrzymał zaproszenie na wrzesień. 

- Krzysztof Rembelski- radny
Powiedział, że jeżeli chodzi o okręgi radnych to w Raporcie jest więcej takich błędów.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Powiedział, że to nie jest aż tak istotne, ale przyjmujemy tę uwagę i zostanie to poprawione. Poprosił
panią naczelnik o sprawdzenie tych informacji. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Z uwagą i  bardzo wnikliwie wysłuchała dyskusji  radnych. Oczywiście lepiej  by to wyglądało,  gdyby
przedstawiciel Klubu Radnych PiS przedstawił to stanowisko mówiąc od serca, z taką osobistą emocją.
Byłoby to dla niej bardziej ważne. Natomiast czytając z kartki, to co zostało zapisane, może nie do końca
adekwatnie do momentu sesji, nie trafia do niej do końca. Z wielką przykrością musi stwierdzić, że nie
rozumie pewnych zachowań radnych PiS, bo dzisiaj mieliśmy przepiękną uroczystość ślubowania nowej
radnej  i  rota  przysięgi  mówi jednoznacznie,  że się  działa  na korzyść mieszkańców,  nie  partii.  Radni
przeczytali  deklarację  jako PiS. Dobrze byłoby wiedzieć czy reprezentują  oni partię  czy reprezentują
mieszkańców.  Co do tego, że  się  źle  współpracuje.  Rzeczywistość  wygląda  inaczej.  Właśnie  bardzo
dobrze współpracujemy i  dzięki  dobrej  współpracy np. z marszałkiem województwa mazowieckiego,
będziemy niedługo budować 634, 635, rondo na Łukasiewicza. Poprzednikom pani burmistrz nie udało
się do tego doprowadzić. Czekamy z wytęsknieniem, bo my zrobiliśmy wszystko, jeżeli chodzi o łącznik,
dzięki  dobrej  współpracy.  Pani  burmistrz nie  nawykła  i  nigdy  nie  dokłada  innym samorządom,  nie
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dyskutuje,  nie  ocenia,  nie  nagrywa  filmików,  robi  swoje,  bo  dla  niej mieszkańcy  Wołomina  są
najważniejsi. I nie chce nikogo oceniać, bo tak po prostu kolokwialnie rzecz ujmując, nie lubi zaglądać do
cudzych garnków, ale chętnie zapyta, cóż to się takiego wydarzyło, że porozumienie w 2017 roku zostało
zawarte na łącznik. Pan starosta zobowiązał się, że będzie wszystko w porządku. Tyle lat minęło, mamy
takie opóźnienia, a to bije w mieszkańców Miasta i Gminy Wołomin. Druga sprawa, która jest bardzo
istotna,  to  pani  burmistrz  prosi,  aby nie  porównywać innych gmin,  które  są  tylko  miejskie  do gmin
miejsko-wiejskich,  bo one mają trochę inne problemy.  I  jesteśmy bardzo dzielni  w dobie kryzysu, a
jeszcze  w  dobie  tego  co  radni  opozycyjni  nam  właśnie  zgotowali  przy  budżecie  na  2021  rok.  Ich
nieroztropne  działanie,  takie  przeczytane  z  kartki  zgodnie  z  wytycznymi  spowodowało  to,  że  nie
podjęliśmy budżetu w terminie i spowodowało to, że nie mogliśmy sześciu największych strategicznych
przetargów  ogłosić  w  reżimie  prawnym starej  ustawy  o  zamówieniach  publicznych,  co  nam bardzo
spowolniło  działania.  To  tylko  tak  a  propos  2021  roku.  Naprawdę  wielki  szacunek  dla  wszystkich
pracowników,  urzędników  jednostek  organizacyjnych.  Jesteście  dzielni,  nie  dajecie  się  wkręcać  i
manewrować nie wiadomo w którą stronę, tylko szczerze pracujecie z dobrym efektem dla mieszkańców.
Oczywiście, nawet w tych innych gminach gdzie, może nie ma takiego pomieszania, radni rozumieją, co
to jest wykonanie budżetu, co to jest absolutorium, to nie jest polityczna gra. Przy wotum zaufania radni
mogą pani burmistrz nie lubić, ale przy absolutorium, to są czysto przepisy prawa. I tam jest wszystko w
porządku. I nawet w tej sąsiedniej przywoływanej gminie, o której państwo tutaj dzisiaj dużo cytowali,
radni  są  na  tyle  roztropni,  że  mogą mieć  inne  zdanie  co  do  wotum zaufania  dla  burmistrza,  ale  za
absolutorium  głosują,  bo  rozumieją,  co  to  są  przepisy.  Pani  burmistrz  bardzo  przeprasza,  jeżeli
kogokolwiek uraziła, ale przypomina, że także radni opozycyjni są reprezentantami mieszkańców, nie
partii, a my współpracujemy z każdym, kto chce z nami współpracować. Wyciągamy rękę do każdego i
współpracujemy świetnie.  Natomiast  rzeczywiście  to  co mówił  pan przewodniczący,  prosty przykład.
Pomijacie nas jak możecie. Absolutnie nie chcecie, żebyśmy się pokazywali na tych samych zdjęciach co
oni. Przykład: Aleja Armii Krajowej, otwarcie ronda, szpital, uroczystość 50-lecia Szkoły Specjalnej. I
mówi jej nauczycielka, że pani burmistrz ich obraziła, bo nie była jako gospodarz terenu na tak ważnej
uroczystości. Ale pan starosta nas nie zaprosił, nie tylko burmistrza, ale i radnych. A uroczystość była na
terenie Miasta i Gminy Wołomin. To są tylko takie małe rzeczy. Pani burmistrz jeszcze raz powtarza, od
początku deklaruje  współpracę.  Zawsze  o  niej  mówi  i  nie  trzeba  robić  konferencji  prasowych  i
przypominać, grzecznie prosić publicznie pana wojewodę, żeby wszczął postępowanie na budowę 634.
Po jej konferencji prasowej, bardzo grzecznie prosiła, jest do przesłuchania, pan wojewoda po godzinie
21.00 wszczął  postępowanie.  Dlatego  pani  burmistrz  apeluje: współpracujmy,  nie  dajmy się  ponieść
emocjom. Nie róbmy takich rzeczy jak w Pacanowie, interwencja słowna i kobieta wylatuje z pracy i aż
trzeba pana prezesa Kaczyńskiego, żeby zapobiec patologiom w Prawie i Sprawiedliwości.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Odczytał treść projektu uchwały. 

3) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wołomina wotum zaufania (1)
Głosowano w sprawie:
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wołomina wotum zaufania (1). 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Marek Górski, Paweł Kocik, Grażyna 
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Mioduszewska, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata Gomse, Robert Kobus, Agnieszka Koza , Janusz Mirowski, 
Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Kazimierz Tarapata
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol
8. Po zapoznaniu się z:

1) sprawozdaniem finansowym Gminy Wołomin za 2021 rok;

Sprawozdanie finansowe stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
2) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2021 rok;

3) informacją o stanie mienia Gminy Wołomin;
- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Zapytał czy radni mają pytania do przedstawionego im sprawozdania finansowego?

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Odczytał informację o stanie mienia Gminy Wołomin za 2021rok. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia
Gminy Wołomin za 2021 rok stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

4) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy
Wołomin  za  2021  r.  
- Katarzyna Pazio- Wiceprzewodnicząca Rady 

Odczytała  uchwałę  Nr  3.  e./234/2022  składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie z dnia 28 kwietnia 2022 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez burmistrza
Wołomina sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wołomin za rok 2021. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

5) opinią Komisji Rewizyjnej o przedłożonym sprawozdaniu finansowym Gminy Wołomin za 2021r.;

6) opinią Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2021 rok oraz z 
wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wołomina za 2021 rok;
- Aneta Adamus- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej
Odczytała opinię Komisji Rewizyjnej o przedłożonym sprawozdaniu finansowym Gminy Wołomin za
2021r. oraz opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2021 rok oraz
z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wołomina za 2021 rok.
Dokumenty te stanowią odpowiednio załącznik nr 9 i 10 do niniejszego protokołu. 

7)  opinią  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  przedłożonym  wniosku  Komisji  Rewizyjnej;
- Katarzyna Pazio- Wiceprzewodnicząca Rady 
Odczytała  uchwałę  Nr  3.f.1/70/2022  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
Warszawie  z  dnia  19  maja  2022 roku w sprawie  zaopiniowania  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady
Miejskiej w Wołominie w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wołomina za 2021 rok. 
Uchwała  ta  stanowi  załącznik  nr  11  do  niniejszego  protokołu.                
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8)  podjęcie  uchwał  w  sprawie:                                    
1) (2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wołomin za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem z
wykonania  budżetu  Gminy  Wołomin  za  2021  rok;                                         
- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Rozumiał, że jeżeli ktoś ma uwagi, wyłapał błędy w przedstawionych dokumentach, to teraz to zgłosi.
Jeżeli nie zauważył błędów, to przewodniczący nie będzie mówił jak powinno przebiegać głosowanie, ale
to jest oczywiście wola radnych. Jeżeli ktoś chce glosować przeciw, to przewodniczący chciałby, żeby
powiedział  z jakiego powodu. Zapytał  radnych z klubu PiS czy to stanowisko, które było odczytane,
dadzą na piśmie, aby można je było dołączyć do protokołu? 

- Bogdan Sawicki- radny
Odpowiedział, że oni przedstawili swoje stanowisko, wypowiedzieli się i na tym zamykają temat. 

- Robert Kobus- radny
Pan burmistrz przytoczył wszystkie sprzedane przez gminę lokale oraz tryb w jaki zostały przez gminę
zbyte. Jeżeli chodzi o lokal przy ul. Mariańskiej 14/16 m.8 podana jest cena 63 467,80, ale nie mamy tu
żadnej informacji o bonifikacie. Czy to jest cena 100% wartości tego lokalu. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Odpowiedział, że nie ma tu podanej kwoty bonifikaty, ale z pewnością jest to cena z bonifikatą.

- Robert Kobus- radny
Powiedział, że na Komisji Rewizyjnej pytał o te informacje i do tej pory tego nie otrzymał odpowiedzi,
dlatego ponownie o to pyta. Tak samo jak lokale ul.  Wileńska 25 m. 2, gdzie kwota 57 000 została
rozłożona na 96 rocznych rat, ul. Błotna 23 m. 19 kwota 62 060 złotych rozłożona na 120 miesięcznych
rat.  Radny  również  prosił  o  informację  czym jest  spowodowane  to  rozłożenie  na  raty  i  czy  są  one
oprocentowane czy nie. I jeszcze lokal przy ul Błotnej 23 m. 39- lokal za 105 946 złotych i tam wpłata
jest jednorazowa, natomiast lokal sąsiedni rozłożony na 120 miesięcznych rat. Radny te pytania zadawał
na Komisji Rewizyjnej i do dnia dzisiejszego nie otrzymał na nie odpowiedzi. 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Powiedziała, że wszystkie odpowiedzi zostały przekazane radnym w trakcie przeprowadzania procedury
opracowywania  opinii  Komisji  rewizyjnej.  Odpowiedzi  te  zostały  przekazane  zarówno  w  wersji
elektronicznej jak w wersji pisemnej. Były tam również odpowiedzi na zadawane przez radnego pytania
dotyczące  sprzedaży lokali.  I  z  tego co pani  naczelnik  wie,  to  radny był  zadowolony z  udzielonych
odpowiedzi.

- Robert Kobus- radny
Powiedział, że jeżeli chodzi o te raty, to miało być jeszcze doprecyzowane. 
- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Odpowiedziała, że ta informacja została przekazana. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Z jego informacji wynika, że odpowiedzi na te pytania znajdują się na stronie ósmej. 
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- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Jest dokładnie jak pan przewodniczący mówi. Na stronie ósmej jest informacja z jaką bonifikatą, jakie
jest  oprocentowanie.  Te  pytania  były  zadane  na  komisji,  na  której  również  była  pani  naczelnik.
Odpowiedzi były na następną komisję przekazane i żadnych wątpliwości, z tego co pani naczelnik wie od
innych członków komisji, radny nie zgłaszał. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Zwrócił  się  do radnych mówiąc,  że  otrzymali  oni  sprawozdanie  dużo wcześniej,  pracowała  nad nim
Komisja  Rewizyjna,  RIO  wystawiło  pozytywną  opinię  jedną  i  drugą.  Poprosił  ich,  żeby  wytknęli
rzeczywiste błędy i potem mogą z czystym sumieniem głosować przeciwko sprawozdaniu. Ale jeżeli
Komisja Rewizyjna się tym zajmowała, są wszystkie odpowiedzi i nie ma przekłamań, to przewodniczący
nawet nie widzi potrzeby dyskusji. 

- Robert Kobus- radny
Przeprosił za swoje przeoczenie. 

Głosowano w sprawie:
(2) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Wołomin za 2021 rok wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Wołomin za 2021 rok;. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata 
Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz Mirowski, 
Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, Kazimierz 
Tarapata, Magdalena Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Robert Kobus
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol
2) (3) udzielenia Burmistrzowi Wołomina absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Wołomin za 
2021 rok;
Głosowano w sprawie:
(3) udzielenia Burmistrzowi Wołomina absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Wołomin za 
2021 rok;. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Beata Gomse, Marek Górski, Paweł Kocik, 
Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Piotr Sikorski, Magdalena
Zych
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Robert Kobus, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Kazimierz 
Tarapata
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BRAK GŁOSU (1)
Janusz Mirowski
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol

Nastąpiły gratulacje i wręczenie kwiatów. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
To jest wyjątkowy dzień. Pani burmistrz serdecznie dziękuje i czuje się szczęśliwa i spełniona. Dedykuje
wszystkim to udzielone  absolutorium, tak bardzo merytoryczne,  tak bardzo wypracowane, wszystkim
pracownikom samorządowym,  wszystkim jednostkom kultury,  sportu,  spółkom miejskim,  wszystkim,
którzy działają na rzecz i dla dobra mieszkańców gminy Wołomin. To dla nich jest to absolutorium, za
pracę  w tych  najbardziej  trudnych warunkach.  Ten,  kto  jest  rozsądny,  wie,  że  to  jest  najtrudniejsza
kadencja naznaczona wielkimi wyzwaniami i trudnościami. A daliśmy radę. Wspólnie osiągamy sukces.
Do tych,  którzy  z  różnych przyczyn nie  do końca są z  własnym sumieniem,  przychodzą  do niej  do
gabinetu, przepraszają ją za swoje postępowanie, zapewniają o swojej współpracy, a później nie potrafią
zachować się merytorycznie na tej sali, wszystkim im pani burmistrz mówi „nie lękajcie się, wypłyńcie
na głębię, nie lękajcie się, noc jest najczarniejsza nad świtem, ale świt nadejdzie”. Ten świt nadziei. Nie
trzeba  jednego mówić drugiego robić.  Trzeba  być zwartym,  gotowym, prawym i  sprawiedliwym dla
mieszkańców.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Ogłosił 30 minut przerwy w obradach. 
Po przerwie obrady kontynuowano.

9. Podjęcie uchwał:
- Magdalena Zych- radna
Zgłosiła wniosek formalny o nieczytanie projektów uchwał.

Głosowano wniosek w sprawie:
nieczytania projektów uchwał . 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Marek Górski, Paweł 
Kocik, Grażyna Mioduszewska, Janusz Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Bogdan Sawicki, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
BRAK GŁOSU (6)
Aneta Adamus, Beata Gomse, Robert Kobus, Agnieszka Koza , Krzysztof Rembelski, Piotr Sikorski
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol

1) (4) w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Wołomin na rok 2022;
- Robert Kobus- radny
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W dziale 900-zmiany środków w planie dochodów i wydatków mamy punkt - Przeprowadzenie dwóch
akcji  informacyjno  -  edukacyjnych  na  terenie  Gminy  Wołomin  za  łączną  kwotę  168 tys.  zł.  Radny
chciałby się dowiedzieć czego będą dotyczyły te akcje? Odnośnie działu 801, jeżeli chodzi o parkuj i jedź
w Lipinkach. Radny chciałby po prostu tylko doprecyzować, czy inwestycję przenosimy na rok 2023 czy
też przenosimy zakończenie realizacji na rok 2023? Bo tu w dwóch punktach spotykamy się z dwoma
różnymi opisami tego. Jeżeli chodzi o dział 754-przeniesienie środków 168 332 zł w związku z pismem
Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego, chciałby się dowiedzieć też na co konkretnie ta
kwota  będzie  przeznaczona?  I  dział  921-niewykorzystana  dotacja  za  2021  rok.  Jakiego  zadania  to
dotyczyło? 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Co do parkingu parkuj i jedź w Lipinkach, to analizujemy umowy. Zakończenie będzie w przyszłym
roku. 

- Bogdan Sawicki- radny
Miał  pytanie do  pani  skarbnik  w  sprawie  tej  rozbudowy  ścieżki  pieszo  -  rowerowej  na odcinku
Marszałkowskiej  do  Niepodległości.  Tutaj  jest  napisane  150  tys.  zł  na  2023  rok.  Radny  poprosił  o
wyjaśnienia dlaczego nie trzeba zmieniać WPF-u w tej kwestii. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
W celu ogłoszenia przetargu na wykonanie dokumentacji z rozpoczęciem w tym roku i z płatnością w
2023 roku, zadanie wystarczy, jak ujęto w Wieloletniej Prognozie Finansowej jako przedsięwzięcie. W
tym roku ogłaszamy przetarg,  podpisujemy umowę, płatności nastąpią w 2023 roku. Gdyby nastąpiły
płatności częściowe, wtedy byśmy musieli ująć zadanie inwestycyjne w załączniku inwestycyjnym 2022
roku i w Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2023 rok. W tym stanie, tak jak zostało przekazane przez
Wydział Inwestycji, zadanie zostanie rozpoczęte w tym roku i zapłacone w przyszłym roku.

- Bogdan Sawicki- radny
To świadczy o tym, że jeżeli nie będzie potrzeba płatności w tym roku, to nic nie będziemy zmieniać,
zostanie  to  na  2023 rok.  Chyba,  żeby zaistniała  jakaś  sytuacja,  to  w listopadzie  czy  w grudniu  coś
będziemy robić, jakby przyszło zapłacić jakieś pieniądze. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
To znaczy, to będzie ujęte w warunkach przetargu. Gdyby wykonawca wystąpił, że chce jakąś płatność
czy przesunięcie, to wtedy musi być ujęte w planie wydatków tego roku.

- Bogdan Sawicki- radny
Ale będziecie zmierzać do tego, żeby płatność była w 2023 roku i będzie bez kłopotu?

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Tak, bo wykonanie takiej dokumentacji według informacji przekazanej przez Wydział Inwestycji trwa
około jednego roku. 

- Bogdan Sawicki- radny
No tak, od 9 do 12 miesięcy.

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Poprosił radnego Roberta Kobusa o powtórzenie jego pytań. 
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- Robert Kobus- radny
Powiedział,  że  interesują  go  te  akcje  edukacyjne.  Potem  754-finansowanie  OSP,  853-powód
niewykorzystania środków na Wołomiński Fundusz Senioralny. Czy te środki były przeznaczone na 2022
rok czy jest jakieś przeniesienie środków z ubiegłego roku? Mamy dopiero połowę roku, dlatego radny
nie  wie,  dlaczego  zmniejszamy  z  tytułu  niewykorzystania.  I  jeszcze  pytanie  odnośnie  MDK-u  i
niewykorzystanej dotacji.

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Dział  853- zmniejszenie  o 52 000 złotych, tak jak na Komisji  Gospodarki  i  Finansów pani skarbnik
wyjaśniała,  jest to korekta uchwały z maja,  w której było przyniesienie z działu 853 na dział 750 do
finansowania  Funduszu  Senioralnego,  pomyłkowo  wpisano  na  zwiększenie,  dlatego  jest  to  kwota
zmniejszona podwójnie,  52 000 zł.  Jeżeli  chodzi  o  te  formy finansowania,  to  w związku ze zmianą
ustawy o Ochotniczych Strażach Pożarnych, zmieniamy formy finansowania z dotacji na wydatki bieżące
wydatkowane przez Urząd Miejski. Poszczególne kwoty jeszcze za miesiąc czerwiec zostaną przekazane
jako dotacje, a od 1 lipca zmienia się forma finansowania, która obowiązuje tak naprawdę od 1 stycznia, z
tym, że ta ustawa była z dnia 17 grudnia i obowiązuje od 1 stycznia, wprowadziliśmy niewykorzystane
kwoty  dotacji  na  poszczególne  paragrafy,  które  będą  płacone  bezpośrednio  z  budżetu.  Na  Komisji
Gospodarki i  Finansów było to wyjaśniane,  było wystąpienie do Regionalnej  Izby Obrachunkowej w
Warszawie.  Poza tym pani  skarbnik znalazła  jeszcze  odpowiedź Regionalnej  Izby Obrachunkowej w
Gdańsku na temat finansowania OSP w obecnym stanie prawnym i wskazują tam, że przepis stanowi
podstawowy tryb pokrywania tych kosztów z budżetów JST, czyli w formie bezpośrednich wydatków z
budżetu gminy, natomiast przekazanie dotacji celowej przez gminę stanowi uzupełniający i fakultatywny
sposób wsparcia wspomnianych jednostek. Jeśli gmina będzie miała pieniądze, to może przekazać dotację
celową na konkretny cel, a bieżące utrzymanie OSP będzie realizowane i wydatkowane bezpośrednio z
budżetu Gminy. Na podstawie wystąpień OSP o środki, będą one przekazywane np. na opłatę za energię
elektryczną, bo my nie możemy zmienić umowy z dostawcą energii. 

- Robert Kobus- radny
W dziale 900 mamy przeprowadzenie dwóch akcji informacyjno - edukacyjnych w Gminie Wołomin,
dwa razy po 84 000 zł. Radny rozumiał, że akcje te będą dotyczyły Programu Czyste Powietrze, mamy tu
między innymi zakupy różnych urządzeń do placówek oświatowych. Czy te akcje informacyjne będą
ogólnodostępne dla wszystkich mieszkańców Wołomina? W jakiej  to formie będzie przeprowadzone?
Czy tylko w jednostkach oświatowych? I kiedy? 

- Anna Nowak- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska
To oczywiście chodzi o dofinansowanie Mazowsze dla czystego powietrza. Jeżeli chodzi o dwie akcje
edukacyjne, to jedna to będzie piknik z okazji Dnia Drzewa, czyli to, co przeprowadzamy już od kilku lat
z  hasłem:  'Drzewa dla  czystego powietrza'.  Natomiast  druga akcja  będzie  polegała  na  spotkaniach  z
ekoedukatorami,  to  będą  34 spotkania.  Będą one organizowane zarówno na  terenie  sołectw,  jak i  w
mieście.  I  oczywiście  dotyczyć będą czystego powietrza.  W ramach dofinansowania kupimy również
oczyszczacze powietrza dla przedszkoli. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Zapytał jaki procent dofinansowania jest na te akcje? 

- Anna Nowak- Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska
To jest 50%. 

- Robert Kobus- radny 
Jeszcze dział 921, niewykorzystana dotacja przez Miejski Dom Kultury. Radny chciał wiedzieć, na jakie
zadanie była przeznaczona ta dotacja, która nie została wykorzystana? To jest kwota 23 000 zł. 
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- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy 
W ubiegłym  roku  przekazaliśmy  całość  dotacji  planowanej  na  2021  rok.  W styczniu  Miejski  Dom
Kultury zwrócił niewykorzystaną kwotę dotacji,  te 23 tys. złotych, wpłynęły na dochody gminy, żeby
zwiększyć dotacje dla MDK-u w związku z pokrywaniem kosztów w pierwszym kwartale na Kartę Dużej
Rodziny. Musimy zwiększyć dochody z tytułu zwrotu dotacji z przeznaczeniem na dotację podmiotową
dla MDK-u.

- Robert Kobus- radny 
Chciał tylko uściślić, czy ta kwota 23000 zł, którą teraz z powrotem przekazujemy Miejskiemu Domowi
Kultury jest to kwota w całości pokrywająca koszty poniesione przez MDK na Kartę Dużej Rodziny? Czy
tylko jest to kwota, która pokrywa różnicę? 

- Marta Rajchert- Dyrektor MDK
Jest to kwota, którą MDK ponosi z tytułu Karty Dużej Rodziny. 

- Bożena Wielgolaska- Skarbnik Gminy
Zgłosiła  autopoprawkę  do uchwały  budżetowej  i  do  WPF-u.  Ta  zmiana  była  omawiana  na  Komisji
Gospodarki  i  Finansów  w poniedziałek.  Wczoraj  zostało  przekazane  radnym  nowe  uzasadnienie,  w
związku z tymi zmianami.  Jest  to  zmniejszenie  na zadaniu utworzenie  Wiejskiego Domu Kultury w
Lipinkach 495 000 zł z przeznaczeniem na budowę ul. Zimowej w Wołominie 15 000 zł, rozbudowę i
budowę drogi gminnej ulicy Leszczyńskiej oraz remont ulicy Brzozowej 350 000 zł w celu podpisania
umowy z wykonawcą, z wyjaśnieniem, że najniższa oferta była na kwotę 997 509 zł. Rozbudowa dróg
gminnych ulica Kolejowa na odcinku od ulicy Granicznej do ulicy Piastowskiej wraz z odcinkiem ulicy
Piastowskiej w Zagościńcu, jest to kwota 130 tys. zł, także nastąpią zmiany w załączniku inwestycyjnym
i w wydatkach i dochodach oraz zadania te znajdują się w Wieloletniej Prognozie Finansowej, dlatego też
nastąpi również zmiana w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Radnym zostało przekazane uzasadnienie
opisujące te zmiany. 
Głosowano w sprawie:
(4) w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Wołomin na rok 2022 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata 
Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol

2) (5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wołomin na lata 2022-2038;
Głosowano w sprawie:
(5) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Wołomin na lata 2022-2038 wraz z 
autopoprawkami;. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata 
Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
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NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol
3) (6) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wołomin na rok szkolny 2022/2023;
Głosowano w sprawie:
(6) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Wołomin na rok szkolny 2022/2023;. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata 
Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol

4) (7) w sprawie zmiany statutu Straży Miejskiej w Wołominie;
- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Zgłosiła autopoprawkę, w paragrafie dotyczącym powierzenia wykonania uchwały tylko Burmistrzowi
Wołomina,  a w pierwotnej wersji  było Burmistrzowi Wołomina i  Komendantowi Straży Miejskiej  w
Wołominie. 
Głosowano w sprawie:
(7) w sprawie zmiany statutu Straży Miejskiej w Wołominie wraz z autopoprawkami;. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata 
Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol

5) (8) w sprawie pozytywnego zaopiniowania działań Burmistrza Wołomina mających na celu zawarcie 
umowy najmu nieruchomości;
Głosowano w sprawie:
(8) w sprawie pozytywnego zaopiniowania działań Burmistrza Wołomina mających na celu zawarcie 
umowy najmu nieruchomości;. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata 
Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol

6) (9) zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
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mieszkaniowego zasobu Gminy Wołomin;
- Robert Kobus- radny 
Uchwała była omawia na komisji i w uzasadnieniu możemy przeczytać, że jest to tylko dostosowanie
uchwały do obecnie obowiązującej ustawy, gdzie w tej chwili ubiegający się o taki lokal, ma składać
deklarację o wysokości dochodów członków gospodarstwa domowego, ale niestety radny znalazł też inną
zmianę w tym projekcie uchwały i chciał się zapytać, czy jest to tylko omyłkowo wprowadzone? Czy jest
to  jakieś  celowe  działanie?  §4  projektu  uchwały  pkt  2  w  dotychczas  obowiązującej  uchwale
pierwszeństwo  zawarcia  umowy  najmu  socjalnego  lokalu  przy  spełnieniu  kryterium  dochodowego
określonego w §2 ust. 2 przysługuje osobom, które utraciły mieszkanie w skutek klęski żywiołowej bądź
katastrofy  budowlanej  lub  nabyły  prawo  do  najmu  socjalnego  lokalu  na  podstawie  prawomocnego
wyroku sądu. W tej chwili w nowym projekcie uchwały, który mamy za chwilę przegłosować, znika ten
pkt.  2 dotyczący osób, które nabyły prawo do najmu lokalu socjalnego na podstawie prawomocnego
wyroku sądu, a nic o tym nie mamy w uzasadnieniu, żeby taki punkt znikał z uchwały. 

- Michał Wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami
O konieczności usunięcia tego punktu poinformował nas wojewoda mazowiecki. Stwierdził, że to wynika
z przepisów prawa i nie powinniśmy powielać tego w uchwale. Także cały czas to pierwszeństwo zostaje,
tylko ono wynika z ustawy, a nie z uchwały. 
Głosowano w sprawie:
(9) zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Wołomin;. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata 
Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol

7) (10) zmieniająca uchwałę w sprawie ponoszenia odpłatności za świadczenia.
- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
W tym projekcie uchwały również jest autopoprawka w paragrafie dotyczącym powierzenia wykonania
uchwały jest zapis, że wykonanie uchwały powierza się tylko Burmistrzowi Wołomina.
Głosowano w sprawie:
(10) zmieniająca uchwałę w sprawie ponoszenia odpłatności za świadczenia wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Aneta Adamus, Edyta Babicka, Teresa Broch, Karol Cudny, Andrzej Fuśnik, Marcin Godlewski, Beata 
Gomse, Marek Górski, Robert Kobus, Paweł Kocik, Agnieszka Koza , Grażyna Mioduszewska, Janusz 
Mirowski, Katarzyna Pazio, Wojciech Plichta, Krzysztof Rembelski, Bogdan Sawicki, Piotr Sikorski, 
Kazimierz Tarapata, Magdalena Zych
NIEOBECNI (1)
Stanisław Dol

10. Informacje Burmistrza o pracy w okresie między sesjami.
11. Informacje Przewodniczącego Rady i sprawy bieżące.
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12. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach i wnioskach radnych.
- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Powiedział, że zbliża się zakończenie roku szkolnego. Różne placówki zapraszają radnych, głównie ze
swoich  okręgów  i  przewodniczący  bardzo  prosi  i  namawia  do  tego,  żeby  uczestniczyli  oni  w  tych
pożegnaniach 8 klas, zakończeniach,  bo młodzież tego oczekuje. Przewodniczący myśli,  że warto też
zawiązać bardziej  te więzi między szkołami w danym okręgu, w którym radni mieszkają i z którego
kandydowali. 
Jeżeli chodzi o interpelacje, to wpłynęło pięć. Zostały przekazane pani burmistrz. Natomiast jeżeli chodzi
o pytania, do sprawozdania, to wpłynęły od jednego radnego. Odpowiedź zostanie przygotowana. 
Ponadto odbywają się różnego rodzaju uroczystości. Przewodniczący z panią burmistrz na zmianę albo
razem uczestniczą w tych spotkaniach. Te uroczystości w ostatnim czasie były organizowane z okazji
Dnia  Dziecka,  Dnia  Sportu,  zakończeniem  szkół.  Jutro  jest  teatrzyk  w  Szkole  Podstawowej  nr  1.
Prawdopodobnie w przyszłym tygodniu będzie sesja, w związku z tym, że dostaliśmy dofinansowania,
będziemy musieli to umieścić w budżecie. Przewodniczący przy tej okazji chciałby podziękować szefowi
klubu radnych PiS za wsparcie merytoryczne w pozyskiwaniu środków i dobre słowo, za to, że chce się w
to włączyć. 

- Bogdan Sawicki- radny 
Tak  na  dobrą  sprawę,  to  wielu  osobom trzeba  by  było  podziękować,  bo  dużo  osób  zabiegało  o  te
pieniądze, a chodziło o jak największą kwotę. Te pieniądze są bardzo ważne dla rozwoju Miasta i Gminy
Wołomin i co najważniejsze,  udało się pozyskać pieniądze na drogę 634, to jest  65 milionów, także
mamy zapewnienie, że będzie ona budowana. Pan marszałek zaczął od Ząbek, tam poszło 27 000 000 zł i
wahał się z inwestycją. Także radni wojewódzcy przy wsparciu Katarzyny Lubiak wystąpili właśnie o to
dofinansowanie i to na tym nie tylko Gmina Wołomin skorzysta, ale i wszystkie gminy sąsiadujące przy
tej drodze. Tak samo jak i Kobyłka. Trzeba zwrócić uwagę na to, że te inwestycje, które będą na terenie
Miasta i Gminy Wołomin to łącznie jest prawie 85 milionów, bo jeżeli powiat będzie robił na terenie
Ossowa, my żeśmy pozyskali prawie 14 400 plus droga wojewódzka, która przebiega przez Wołomin, to
jest duże dofinansowanie i radny myśli, że to wreszcie zamknie to długie wyczekiwanie budowy drogi
634, bo o ile pamięta, to było chyba kilka projektów, które ciągle przypadały. Około 15, 20 lat była ciągle
dyskusja na temat tej drogi. I to jest bardzo ważne. Trzeba podziękować wszystkim, przede wszystkim
tak jak już mówił Katarzynie Lubiak, Sekretarzowi Stanu Piotrowi Uścińskiemu, który pomagał w tych
wszystkich  sytuacjach,  żeby  jak  najwięcej  tych  środków  pozyskać,  radni  wojewódzcy,  Starosta
Wołomiński Adam Lubiak. To były długie czasami rozmowy, przekonywanie i inne rzeczy, ale udało się
jakieś pieniądze zdobyć. Radny myśli, że przy następnych rozdaniach też trzeba mądrze podchodzić do
sprawy, dobre wnioski napisać na temat Miasta i Gminy Wołomin i też się pozyska środki, to będzie
właściwy czas na rozwój Miasta i Gminy Wołomin. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Jesteśmy już na finiszu sesji. Pani burmistrz chciałaby serdecznie radnym za wszystko podziękować i
podzielić się taką refleksją i zachęcić ich do uczestnictwa w imprezach, spotkania gminnych z naszymi
mieszkańcami.  Będzie  bardzo  miło  jeśli  radni  będą  brali  udział  w  różnych  uroczystościach,  które
organizują  nasze  jednostki.  To  jest  też  doskonała  okazja  do  rozmowy  z  mieszkańcami,  wyborcami.
Refleksja po ostatnich dniach Wołomina, wszyscy bardzo czekali na te wydarzenia. Dobrze się bawili,
odetchnęli po tym trudnym czasie pandemicznym i tym szoku związanym z wojną na Ukrainie, ale też tak
trochę się smutno zrobiło, bo jednak mieszkańcy są zaszokowani i przerażeni drożyzną plus to co się
dzieje na stacjach benzynowych. Pada pytanie, jak żyć? Niektórzy już zaczynają się nie spinać ze swoimi
wydatkami, ratami kredytów i ogólnie zaczyna się robić znowu taki bardzo duży niepokój o przyszłość, o
własną egzystencję, więc też będzie przed nami wyzwanie jako przed gminą, bo trzeba będzie tłumaczyć
mieszkańcom  skąd  to  się  wszystko  bierze  i  w  pewien  sposób  temu  przeciwdziałać.  Już  jest  duże
rozdrażnienie, ludzie naprawdę myślą, łączą fakty i zaczynają wyciągać wnioski, a pani burmistrz nie wie
czy radni zwrócili  uwagę, w Raporcie  o stanie  gminy, ile rodzin już na chwilę  obecną jest  objętych
pomocą socjalną. Na pomoc socjalną w naszej gminie przekazujemy prawie 1/4 budżetu. To znaczy, że
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mamy pewne wyzwania przed sobą. W innych gminach zupełnie jest to inaczej, zupełnie inne pieniądze
idą na opiekę społeczną. Przed nami trudny czas i będziemy musieli też wspólnie, ma nadzieję wspólnie,
sprostać tym wyzwaniom, które będą za chwilę. Galopująca inflacja nie jest dobra ani budżetów gmin,
może dla budżetu państwa jest niezła i dla Narodowego Banku Polskiego, bo więcej wtedy pieniądza
wpływa na ich  konta.  Dlatego też  pani  burmistrz  wywołuje  ten  temat  i  zaprasza  do współpracy,  bo
rodzinom  polskim  żyje  się  coraz  gorzej  i  będą  oczekiwały  naszej  pomocy.  No  i  zaprasza  do  tych
uroczystości póki co, gdzie jeszcze możemy coś dobrego zrobić, być razem, to cieszmy się tym i do
większej frekwencji radnych zaprasza, kto może, aby był po prostu z mieszkańcami. 

- Robert Kobus- radny
Chciał  wrócić  do  tematu  pytań  radnych,  które  są  przesyłane  przed  sesjami.  Pytania,  które  zostały
skierowane choćby przez niego przed ostatnią sesją dotyczące ostatniej sesji jak również sprawozdania
pani burmistrz  z  pracy między sesjami,  do dnia dzisiejszego jeszcze  nie  dostał  na nie  odpowiedzi.  I
chciałby zapytać, jaki jest sens składania tych pytań odnośnie również sesji, skoro radni nie otrzymują na
nie odpowiedzi. Być może należy wrócić do dawnej praktyki, aby takie pytania zadawać w formie ustnej
na sesji, po prostu wprowadzić taki punkt to porządku obrad. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Nie do końca możemy to zrobić, bo trochę się ustawa zmieniła…

- Robert Kobus- radny
Trochę się zmieniła, ale dopuszcza taką ewentualność. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Tak, dopuszcza, tylko sam radny wie, jak to się skończy, że z jednej strony radni chcą, żeby była ta sesja
sprawna, w miarę krótka, merytoryczna. Przecież sprawozdanie obejmuje bardzo obszerny materiał i tych
pytań  może  być  tysiące.  Jeżeli  radni  chcą  na  próbę  to  zrobić,  to  wtedy może  się  okazać,  że  każdy
przygotuje 100 pytań i będziemy 2000 pytań mieli na sesji. 

- Robert Kobus- radny
W takim razie radny proponuje znaleźć jakieś rozsądne rozwiązanie, żeby z tego wybrnąć.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Poprosiła panią naczelnik Olgę Ludwiniak, bo jak się okazuje Pan Radny często coś mówi, a nie do końca
to  jest  później  odzwierciedlone  w  rzeczywistości,  więc  może  poprosimy  panią  naczelnik,  żeby
powiedziała co to się wydarzyło tym razem. 

- Wojciech Plichta- radny
Dziękuje  i  gratuluje  pani  burmistrz,  panu  marszałkowi,  pani  dyrektor  Miejskiego  Domu  Kultury  w
Wołominie za zorganizowanie tegorocznych Dni Wołomina. Po rozmowie z mieszkańcami radny myśli,
że są same plusy, łącznie z takim niuansem jak pogoda. Żałuje, że niektórych kolegów radnych, koleżanki
radne można zobaczyć na konwencjach w Markach lub w Kobyłce, a nie z mieszkańcami Wołomina, ale
jest jeszcze przyszły rok i radny ma nadzieję, że będzie jeszcze fajniej. Jeżeli chodzi o ostatni temat i
zapytania i interpelacje radnych, kilka minut temu narzekaliśmy na na frekwencję podczas prac komisji
doraźnych. Jeżeli pozwolimy na zadawanie pytań podczas obrad sesji Rady Miejskiej, to będzie to trwało
w nieskończoność,  a to spowoduje też minimalną pracę podczas komisji.  Zmieniając temat,  radny w
imieniu swoim i w imieniu radnego Piotra Sikorskiego zaprasza radnych od godziny 10.00 w niedzielę na
III Memoriał Mirona Cichockiego, znakomitego wołomińskiego mieszkańca, którego imię nosi stadion,
na  boisko  główne  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  Huragan  w  Wołominie  wybiegnie  blisko  100  dzieci
urodzonych w roczniku  2014 i  2015.  Patronat  nad  imprezą  objęła  Pani  Burmistrz,  objął  Pozytywny
Wołomin, za co serdecznie dziękujemy. A chwilę później,  od godz. 12.00 do 18.00, w imieniu Rady
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Rodziców Szkoły Podstawowej nr 7 zaprasza na Szczęśliwą Siódemkę, piknik rodzinny w SP nr 7 przy
ulicy Poprzecznej 6.

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Poprosiła  panią  naczelnik,  żeby  wyjaśniła  ostatnią  sytuację,  bo  radny  Robert  Kobus  często  mówi  o
jakichś kłopotach z uzyskaniem informacji albo odpowiedzi, a później okazuje się, że w większości jego
sugestie mijają się z prawdą, więc chciałaby, żeby pani naczelnik odpowiedziała, bo znowu pan radny
rzekomo nie dostał jakiejś odpowiedzi albo nie znalazł w odpowiedziach na odpowiedniej stronie. 

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Już mówiła na poprzedniej sesji, że jeżeli te odpowiedzi są dłuższe, to i termin jej udzielenia jest dłuższy
i  o  tym  uprzedzała.  Wszystkie  odpowiedzi  na  zadane  pytania  poszły  w  tym  tygodniu,  bodajże  w
poniedziałek albo jeszcze w piątek zostały wysłane radnym. Wszystkim radnym, nie tylko tym, którzy
zadają pytania, ale wszystkim, żeby wszyscy wiedzieli, żeby się pytania nie powtarzały, wszyscy dostają
do wiadomości. Pani naczelnik nie miała żadnego odzewu od pana radnego Kobusa, że czegoś brakuje, że
coś jeszcze jest nieuzupełnione, więc uznała, że jest wszystko w porządku. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Poprosił o podanie daty, kiedy zostało to wysłane?

- Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Powiedziała, że musi to sprawdzić. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Też chciałby zobaczyć, że to poszło, bo to tak trochę już się zaczynamy bawić, a on w końcu nie wie jak
jest naprawdę. 

- Karol Cudny (Ad Vocem)- radny
Powiedział, że może od razu odpowiedzieć- 6 czerwca godzina 10:39. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Czekamy aż państwo radni sprawdzą swoje poczty? Przewodniczący chciał zwrócić uwagę na to, że na
pewno niemiło się tego słucha naczelnikowi, który wkłada pracę, musi odpowiedzieć na czasami bardzo
obszerne pytania. Nie jest to miłe, jeżeli co sesja to przesłuchujemy panią Olgę. A w poczcie możemy
sprawdzić, że wszyscy radni, między innymi radny Robert Kobus też jest na liście. Radni nie mogą być
tylko niemili. 

- Robert Kobus- radny
Dobrze, radny widzi, że w odpowiedziach, które wpłynęły, między innymi możemy przeczytać: „proszę o
uszczegółowienie  pytania,  proszę  o  uszczegółowienie  pytania,  proszę  o  uszczegółowienie  pytania”.
Radny zastanawia się co było mało szczegółowego w tych pytaniach? Jeżeli pytanie brzmi: „proszę o
szczegółowe zestawienie zakresu prac wykonanych w okresie 26 kwietnia - 23 maja”. Czego tutaj ktoś
nie zrozumiał w tym pytaniu? 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Ale jakich prac? 

- Robert Kobus- radny
Tak tylko przykładowo.  To pytanie  dotyczyło budowy ulicy  Leszczyńskiej,  więc pytanie  było dosyć
prosto sformułowane. 
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- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Powiedział,  że  to  on jest  odpowiedzialny za treść tej  odpowiedzi.  Radny zadaje  pytania o wszystko,
oczekując  szczegółowych  odpowiedzi.  Pan  burmistrz  poprosił  go  o  napisanie,  czy  oczekuje  on
odpowiedzi ile cegieł wybudowano, ile metrów asfaltu położono, ile ton asfaltu wylano, bo on nie wie.
Proszę zwrócić uwagę, że w momencie,  kiedy przekazujemy plac budowy wykonawcy, on jest  za to
odpowiedzialny.  To po pierwsze.  Po drugie,  wykonawca ma z nami umowę na wykonanie,  a nie  na
informowanie  nas  co zrobił.  Pan burmistrz  nie  wie jak sobie radny to  wyobraża,  dlatego poprosił  o
doprecyzowanie i wtedy postaramy się udzielić konkretnej, rzeczowej odpowiedzi.

- Robert Kobus- radny
W takim razie poprosił, aby mu odpowiedzieć, kiedy wykonawca pojawi się na terenie inwestycji? 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Powiedział, że Sprawdzi i udzieli radnemu odpowiedzi. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Poprosi radnego Piotra Sikorskiego o przeczytanie odpowiedzi.

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
Jego pytanie było bardzo podobne, tylko może bardziej konkretne. Czy po spełnieniu, oczekiwań, bo na
poprzedniej sesji dokładaliśmy jakieś tam fundusze, są jakieś konkretne ustalenia? I odpowiedź: „Termin
zakończenia  realizacji  inwestycji  nie  jest  zagrożony,  obecnie  realizowane  są roboty  ziemne  od ulicy
Zielonej”. Radny dzisiaj rano sprawdzał, faktycznie koparki pracowały. Ustalono, że po Bożym Ciele 16
czerwca 2022 roku wykonawca rozpocznie roboty na odcinku od ulicy 1 Maja. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Czy zawiera to odpowiedź na pytanie? 

- Robert Kobus- radny
Niestety nie. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Dla niego tak. W takim razie poprosił panów o osobisty kontakt. Poprosił jeszcze radnego Sikorskiego,
aby przeczytał jeszcze raz ostatnie zdanie. 

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 
„Ustalono,  że po Bożym Ciele,  to  jest  16 czerwca 2022 roku,  to  jest  data  Bożego Ciała  chyba tak,
wykonawca rozpocznie roboty na odcinku od ulicy 1 Maja”. Radny mniema, że rozpocznie w kolejnym
tygodniu po Bożym Ciele, bo nie wyobraża sobie, żeby w piątek albo w sobotę rozpoczął. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina 
Tak,  rzeczywiście  przypomina  sobie,  że  tu  staraniem  pana  burmistrza,  przez  Wydział  Inwestycji
prowadzona była rozmowa z wykonawcą, że nie wiemy jaka będzie trasa procesji i nie chcieliśmy w
żaden sposób utrudniać tej trasy, stąd też była sugestia i prośba do wykonawcy, żeby te prace na tym
odcinku, który ewentualnie mógłby wchodzić w tę trasę bądź nie, żeby nie było jakiegoś kłopotu, żeby
ludzie nie czuli się w jakiś sposób pominięci, dlatego jest taka informacja. Możemy się łapać tutaj za
słówka,  ale  jak  ktoś  najpierw mówi,  że  nie  ma,  później  odbiera  maila  na  sesji,  nie  doczyta  całości
informacji, to tak trochę to niewiarygodnie brzmi. Może poprawmy się wszyscy na przyszłą sesję. Pan
radny będzie odbierał na czas i będziemy wiedzieli o czym rozmawiamy. 
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- Robert Kobus- radny
Zwrócił się do pani burmistrz mówiąc,  że jeżeli  będziemy sobie odpowiadać pytaniem na pytania, to
raczej… 

-Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Bardzo przeprasza, ale jeżeli ktoś odpowiada, że po 16, czyli po Bożym Ciele, to on rozumie, że piątek
jest 17, 18, 19, czyli praktycznie 20-ego powinien wykonawca wejść. On to tak rozumie. 

- Robert Kobus- radny
Zapytał dlaczego w takim razie jednemu radnemu można udzielić odpowiedzi, drugiemu się nie udziela
odpowiedzi? 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Poprosił radnych, żeby nie żartowali. Jeżeli jeden radny zadał pytanie i odpowiedź została udzielona i
przesłana do wszystkich, to każdy może się z nią zapoznać. 

- Robert Kobus- radny 
Szanujmy  się.  Pytanie  było  bardzo  konkretne  jego  zdaniem.  Pytanie  było  konkretnie  zadane  przez
mieszkańców  i  w  imieniu  mieszkańców  je  zadał.  Jeżeli  od  początku  roku  nie  widzą  na  tej  ulicy
wykonawcy,  raz  pojawiła  się  ekipa trzech pracowników do załatania  dziur,  na  terenie  budowy i  tak
naprawdę tam nie ma żadnej firmy, która by cokolwiek robiła. A mieszkańcom już naprawdę, delikatnie
mówiąc, puszczają nerwy przy ulicy Leszczyńskiej, jeżeli do tej pory nie widzą wykonawcy, stąd radny
zadaje pytanie. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Jego zdaniem odpowiedź jest jasna. 

- Robert Kobus- radny 
Zapytał, dlaczego nie można było udzielić odpowiedzieć, że wykonawca powróci na teren budowy?

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Żebyśmy  już  żartów  z  siebie  nie  robili,  on  tylko  da  przykład  ulicy  Kolejowej.  Termin  realizacji,
zakończenie 2023 rok. Powiedzmy, że wykonawca zrobił 50% tego, co ma na ten rok i teraz też nie ma na
budowie  fizycznie  pracowników,  ponieważ  on,  to  co  pozostało  zrobił  w  ciągu  miesiąca.  Jest
harmonogram prac i w związku z tym harmonogramem on na przykład ma miesiąc przerwy, bo czeka
teraz  na  przykład  tam  ustalenie  grafiku  z  masą  asfaltową  i  dopiero  wtedy  wejdzie  na  budowę.
Przewodniczący poprosił  radnych, aby nie oczekiwali  takich działań.  Czy teraz radni chcą do każdej
inwestycji grafik prac? Że dzisiaj wykonawca będzie obrzeża wstawiał, jutro będzie przerwa 2 tygodnie i
później coś tam. To jest trochę skomplikowane, że my musimy się tłumaczyć, że taka inwestycja trwa 2
lata,  ale  to  my przyjęliśmy  plan  tej  inwestycji,  który  jest  rozłożony na  2  lata,  bo  tak  dysponujemy
środkami. 

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Może już wygaśmy emocje, ona jeszcze na jeden aspekt zwróci uwagę. Przecież wszyscy wiemy co się
dzieje na rynku towarów i usług. Jesteśmy świadomi tego, co się w tej chwili w Polsce dzieje. Jeszcze
wcześniej przed Ukrainą, jeżeli wykonawca rozpoczął, to skończy. Czasem mogą być jakieś obiektywne
trudności, ale dziś jest taki czas, że szanuje się wykonawcę i się ręce do Boga składa, żeby nie zszedł z
budowy  i  nie  rzucił  roboty.  Niestety  takich  czasów  doczekaliśmy.  Nie  ma  jeszcze  u  nas  takiego
zagrożenia i  wszyscy się bardzo cieszymy,  a co jest  rozpoczęte,  to się zakończy,  czasem trzeba być
troszkę cierpliwym. To taka jej  rada,  bo w innych gminach jest  różnie.  Rzucają,  wolą kary zapłacić
umowne i nie dokończyć inwestycji. Wtedy jest problem. I pani burmistrz też uspokaja mieszkańców,
którzy ją również pytają o ulicę Sikorskiego. Ta sama sytuacja jeżeli chodzi o ulicę Leszczyńską. Ale jak

28



zaczęliśmy, to skończymy. W innych gminach, jak to radni lubią powiedzieć, jak cokolwiek się robi albo
się w takim procencie wykonuje inwestycje,  to ludzie się cieszą. Jak się teraz coś udało, to uda się i
następnym razem, bo to znaczy, że dobrze jest zarządzany proces inwestycyjny. Pani burmistrz na tym
tym by się skupiła, że dajemy radę w tak trudnych warunkach. A naprawdę nie jest fajnie i będzie jeszcze
gorzej. 

- Wojciech Plichta (Ad Vocem)- radny
Jakby chciał być złośliwy, to by przytoczył mazowieckiego kuratora oświaty i obowiązek czytania ze
zrozumieniem, który wchodzi w czwartej klasie szkoły podstawowej, ale nie chce być złośliwy. Chciałby
być merytoryczny. Jeżeli informacje do mieszkańców np. ulicy Leszczyńskiej ze strony Urzędu Miasta
nie  wpłynęły  i  termin  realizacji  nie  jest  zagrożony,  to  dajmy pracować  profesjonalistom.  Jeżeli  jest
informacja,  że  ekipa  wchodzi  zaraz  po  Bożym Ciele,  a  tak  jak  jeszcze  wspomniała  pani  burmistrz,
rozważało  się  trasę  procesji  w  związku  z  Bożym  Ciałem,  dajmy  im  pracować.  Uspokajajmy
mieszkańców, bo to też jest obowiązek radnych. On by wolał się skupić np. na budowie ulicy Fieldorfa i
Sportowej.  Do  końca  roku  kalendarzowego,  na  początku  miało  to  być  tylko  doświetlenie,  potem
skrzyżowanie wyniesione, a na sam koniec patrząc w budżet starostwa powiatowego widzimy, że tam ma
być cała ulica przebudowywana. Czyli co? Za pół roku kolejne wykopy, kolejny paraliż? Nie mówiąc już
o tym, że na pewno nie będzie zgody ZTM, by tam jeździły ich autobusy. Na tym się skupmy. Tu jest
tragedia. Jeżeli chodzi o ulicę Leszczyńską radny jest spokojny, że skończymy ją o czasie. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Chciał  zwrócić  uwagę  co  się  dzieje  na  sesji.  Czworo  radnych  już  poszło  do  domu  i  teraz  proszę
wyobraźcie sobie dyskusję i pytania do sprawozdania. Ilu radnych wytrwa do końca? Bo on sam też nie
zamierza zostać na sesji. To jest przykład tego o czym mówił radny Bogdan Sawicki przed sesją i teraz
radny Robert Kobus taką propozycję dawał. W momencie, kiedy kworum się rozwiąże, on zamyka sesję i
koniec. 

- Bogdan Sawicki- radny
Względem tej dodatkowej sesji zwraca się z prośbą, żeby to odbyło się nie później jak 14-ego, bo 15-ego
może parę osób wyjechać i może być problem z kworum. 

- Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa
Jeżeli to jest sesja nadzwyczajna, to prosiłby o godziny takie lekko popołudniowe, aby znów nie brać
urlopów. Jeszcze odniesie się do tego co radny Robert Kobus mówił. On zadał pytanie, co się dzieje, jakie
są  konkretne  ustalenia?  Zadał  po  prostu  pytanie  i  dostał  odpowiedź.  Natomiast  Robert  Kobus  zadał
pytanie „proszę o szczegółowe zestawienie zakresu prac wykonanych w okresie od 26 kwietnia do 23
maja”. I chyba tak dzisiaj to padło, znaczy zostały postawione krawężniki czy koparka wykopała dwa
doły czy cztery doły. On zadał pytanie proste, co dalej? Kiedy ruszy ten odcinek 1 Maja, bo zgadza się z
radnym Kobusem, że mieszkańcy się pewnie denerwują. Jego też dopytują, natomiast on odpowiada, że
jesteśmy cały czas w terminie i termin, tak jak pani burmistrz potwierdziła, nie jest zagrożony. Mało tego,
radny na swoje pytanie też dostał odpowiedź, że termin nie jest zagrożony, a termin jest do 15 kwietnia
2023 roku. To jest jedna rzecz, a druga rzecz, w tych podziękowaniach do radnego Bogdana Sawickiego,
on też się oczywiście przyłącza, ale nie możemy też zapomnieć o ciężkiej pracy w tym temacie, jeśli
chodzi o drogę 634 głównie pani burmistrz. No i też nie możemy odbierać panu marszałkowi, bo jednak
w zeszłym roku ten temat ruszył. Tam jest ponad 200 milionów rozłożone na lata. Oczywiście fajnie, że
jest  kolejne  dofinansowanie,  natomiast  nie  możemy  o  tym  zapominać.  Jeżeli  ceny  rosną  to  jest
dofinansowanie, radny nie wie przez to te ceny rosną, możemy tylko sobie gdybać. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
Tak siedzi i  słucha,  może zróbmy specjalny punkt lista podziękowań. Przewodniczący szanuje to, co
radny  Piotr  Sikorski  powiedział,  to  co  radny  Bogdan  Sawicki  powiedział,  ale  tak,  myśli,  że  bez
rozkręcenia tematu włodarza miasta, nic by się nie zadziało. Ktoś się musi o te pieniądze upomnieć. Jeżeli
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nikt się o nie upomni, to nikt nam po prostu niechcący ich nie da. Przewodniczący bardzo prosi, żeby nie
robić takich licytacji. 

- Bogdan Sawicki (Ad Vocem)- radny
Zwrócił się do radnego Piotra Sikorskiego mówiąc, że nikogo się nie pomijało. On tylko powiedział, że
wszyscy włożyli  wkład  po to,  żeby  jakieś  inwestycje  były  na  terenie  Wołomina  i  żeby to  było  dla
mieszkańców  i  to  miasto  będzie  się  rozwijać  w  przyszłości.  A  wiadomo,  tu  nikt  nie  potrzebuje
kilkakrotnych podziękować, bo nie na tym rzecz polega. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
No tak,  ale,  padło  nazwisko  radnej  sejmiku  kilka  razy,  natomiast  o  marszałku  nikt  nie  powiedział.
Przewodniczący nie jest politycznie związany ani z jedną ani z drugą osobą, natomiast wymienimy listę i
tyle. 

- Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji
Miał taką refleksję,  miał  ją również mniej więcej 2 lata temu, jak było głosowanie nad pozytywnym
zaopiniowaniem działań Burmistrza Wołomina w sprawie najmu inwestycji przy Żelaznej. I wtedy był
taki sam efekt jak teraz jeżeli chodzi o Lipinki. Mamy sytuację, w której ryzykujemy grubymi milionami
złotych i  jeżeli  kolej  wywinie nam numer i  powie,  że niestety nie,  proszę się zwijać,  to ryzykujemy
zwrotem nie dość, że tym co żeśmy wydali, to jeszcze zwrotem części dotacji. I ta uchwała przechodzi, a
teraz od godziny gadamy o tym, ile metrów dołów, asfaltu i tak dalej zostało wylanych na której ulicy.
Serio?  Pan  przewodniczący  przed  chwilą  mówił  o  potrzebie  powagi  rozmowy.  Jak  się  nie  ma
kompleksowych  pomysłów,  jak  się  nikomu  nie  chce  pracować  nad  strategiami,  planami,  innymi
dokumentami, bo to jest nudne, żmudne i nie można się tym łatwo pochwalić, to będziemy się skupiać na
tym, ile koszy zostało opróżnionych 14 sierpnia 2020 roku i czemu nie 14, tylko 12. To są bzdury. I to
jest zakres pracy pracownika urzędu, nie radnego. Naszą rolą jest to, żeby ustalić listę tych inwestycji w
uchwale  budżetowej,  mamy  prawo  skontrolować  jeżeli  mamy  jakieś  podejrzenie  czy  jest  coś
nieprawidłowo zrobione, ale jeżeli nie ma przesłanek co do tego, to stroną umowy zawartej z wykonawcą
jest Gmina Wołomin, reprezentowana przez burmistrza i jeżeli nie ma sygnałów mówiących o tym, że
inwestycja  jest  zagrożona,  to  radny  nie  widzi  powodu  do  tego,  dla  którego  mielibyśmy  żądać  od
wykonawcy informacji o tym jakie prace wykonał od dnia do dnia. Gdzie to jest zapisane w umowie, że
wykonawca ma nam skserować dziennik budowy? Będziemy się takimi rzeczami zajmować? Kto, ile
metrów krawężnika położył? Naprawdę? Druga sprawa dotycząca tych pytań i odpowiedzi. Z praktyki
radnego i zresztą tutaj prowadzonej jest tak, że spotkanie ma sens wtedy, kiedy agenda jest wcześniej
znana. Bo to jest bardzo łatwo, przyjść sobie na spotkanie i zacząć wymyślać i teraz wszyscy będą biegać
i  szukać  odpowiedzi,  przygotowywać,  a  potem jeszcze  będziemy się  denerwować,  że  są  nieścisłości
względem jakichś innych rzeczy. Spotkanie wtedy ma sens, kiedy wiemy o czym będziemy rozmawiać i
strony mają czas się przygotować, dlatego jest agenda efektywnego spotkania. To jest druga sprawa. A
trzecia  sprawa jest  taka,  że  tutaj  przemknęło,  w  międzyczasie  radny  sprawdził  sobie  uchwałę  Rady
Miejskiej  z  zeszłego roku,  której  żeśmy analogiczną  do dzisiaj  podejmowaną i  dotyczącą  wysokości
kwoty za litr paliwa, która będzie zwracana dzieciakom. Było tam 5,29 zł za benzynę i chcielibyśmy,
żeby tak było nadal. W momencie sporządzania tej uchwały było 7,59 zł, teraz mamy 8, czekamy na
jedynkę z przodu i taką mamy rzeczywistość. Takie mamy też marże i to, o czym jest mowa w temacie
prac budowlanych. Oczywiście prawdą jest to, że wykonawcy w tej chwili jakby próbują wywiązać się z
wcześniej  zawartych kontraktów, kiedy te  ceny były bliżej  tych powiedzmy sześciu  niż  ośmiu i  tak
organizują sobie pracę, żeby to zrobić. Do momentu, kiedy są w terminie, radni nie są od tego, żeby
mówić, kiedy wykonawca ma wykonywać jaką pracę. To nie jest nasza, nigdy nie była i nigdy nie będzie
nasza wola. 

- Marek Górski- Przewodniczący Rady
Podziękował radnemu za te stwierdzenia. Możemy chcieć zaczarować rzeczywistość, ale w niektórych
przypadkach, niestety nam się nie uda. I tak jak z ta ceną paliwa, tak może się okazać, że za chwilę i tu
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odpukać w niemalowane drewno, żeby odczarować wszystko co się da, żeby kiedy wykonawca wygra
przetarg za 5 milionów, to niech za 5 milionów dokończy, a nie się okazuje pod koniec,  że musimy
jeszcze półtora dołożyć. 

- Agnieszka Koza- radna
Chciałaby dopytać o to dofinansowanie, na które przekładaliśmy na poprzedniej sesji środki, na budowę
drugiego odcinka ul. Majdańskiej. Najpierw chciałaby bardzo podziękować za tę inicjatywę, bo naprawdę
mieszkańcy od wielu lat zabiegają o tę inwestycję. Natomiast pytanie jest takie, czy wiemy, kiedy będzie
rozstrzygnięcie tego naboru?

- Elżbieta Radwan- Burmistrz Wołomina
Do końca czerwca powinny być informacje.  Tylko mówi:  powinny być i  proszę,  bo teraz  naprawdę
niczego nie jesteśmy pewni. My tylko jesteśmy pewni, że złożyliśmy skutecznie w terminie prawidłowy
wniosek. 

- Robert Kobus- radny
Miał pytanie odnośnie naprawy dróg utwardzonych na terenie Gminy Wołomin. Czy prawdą jest, że 
umowa z wykonawcą na te prace została już wyczerpana? Że skończyły się pieniądze i w tej chwili dalsze
uszkodzone nawierzchnie nie będą naprawione? 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
Dalsze nawierzchnie będą naprawiane. Umowa trwa, pieniądze są. 

- Robert Kobus- radny
Zapytał dlaczego zgłaszane uszkodzenie nie są naprawiane? A informacja z Wydziału Inwestycji  jest
taka, że umowa została zakończona, skończyły się pieniądze na naprawy. 

- Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza Wołomina
W momencie, kiedy radny kontaktował się z Wydziałem Inwestycji nie było środków przewidzianych, bo
ta pula pieniędzy na realizację tej umowy została wyczerpana, ale dzisiaj te pieniądze są. Umowa trwa, 
umowa się nie zakończyła. 

13. Zamknięcie obrad.
- Marek Górski- Przewodniczący Rady 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamknął LI sesję Rady Miejskiej w Wołominie kadencji 
2018-2023. Dziękuję bardzo za udział. 

Przewodniczący obrad:                                                                                                Protokołowała:

Marek Górski                                                                                                               Elżbieta Żak
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